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Slovo starosty
Máme za sebou další volby, tentokrát předčasné. Změní se něco, budeme 
se mít lépe? Podle různých anket to moc lidí nepředpokládá. Předvolební 
sliby nás alespoň na chvíli naladily na to, jaký by to byl život na Zemi, tedy 
lépe řečeno v České republice. Nyní po volbách jsme všichni zase vystříz-
livěli a budeme dále sledovat, kdo s kým, za jakých podmínek a jak dlou-
ho. Politická taškařice bude pokračovat zřejmě i v době vánoční. Věřím, že 
adventní čas a akce s ním spojené přehluší nezajímavé politické hašteření. 
Doporučuji všem méně sledovat zprávy a různé debaty a televizi pouštět 
jen na filmy o přírodě, na pohádky, na koledy a besedy se zajímavými lidmi 
(ne s politiky).

U nás ve Velkém Poříčí jsme 
provedli také jednu volební 
změnu, nevolili jsme ve ško-
le, ale v sále Obecního domu. 
Dle ohlasů voličů i členů vo-
lebních komisí se změna lí-
bila, nepřinesla větší kompli-
kace, přístup je bezbariérový, 
nemusel se omezovat chod 
školy. Proto pro další volby,  
a že jich nebude málo, bude-
me připraveni na sále Obec-
ního domu. V  roce 2014 nás 
čekají nejprve volby do Ev-
ropského parlamentu a na podzim komunální. A třeba se dočkáme dalších 
předčasných. Kdo se v tom má vyznat.
Dost bylo politiky. Co je nového u nás ve Velkém Poříčí? Proběhly oslavy 100 
let od otevření základní školy. Akce se zdařila, po celý den proudily do školy 
davy bývalých studentů. Ti si zavzpomínali na léta strávená ve škole, po-
zdravili se se svými vrstevníky a hlavně se bavili. Věřím, že tato nádherná 
škola v budoucnu vychová další poříčské občany, kteří tak jako my budou 
hrdi, že zde mohli pobývat. My ve vedení obce a naši následovníci musíme 
řádně pečovat o tento stoletý skvost.
V obci se podařilo dokončit několik akcí, např. regeneraci zeleně a varov-
ný a informační systém. O obou akcích píšeme na jiném místě. Varovný  
a informační systém, tzn. bezdrátový rozhlas, je primárně určen pro infor-
movanost obyvatel o možném nebezpečí. Tím je u nás především nebezpe-
čí povodňové. Chceme Vás také tímto způsobem upozornit na přerušení 
dodávek energií, vody. Nenásilnou formou Vás budeme informovat i o kul- 
turních a sportovních akcích v obci. V žádném případě Vás nechceme vysí-
láním obtěžovat. Krátké relace odvysíláme v přijatelnou denní dobu.
Přeji Všem hezký adventní čas a málo shonu při vánočních nákupech. Tě-
ším se, že se s Vámi potkám na některé vánoční akci. A při loučení se se sta-
rým rokem a oslavě nového roku 2014 nezapomeňte na tradiční poříčský 
novoroční ohňostroj, opět 1. ledna v 17 hodin.

Josef Král

Výtah z usnesení rady městyse v období 
říjen – listopad 2013
Rada schvaluje: 
•	Smlouvu	 o	 dílo	 na	 zpracování	 projektové	 dokumentace	 pro	 stavební 
	 povolení	 akce	 „Stavební	 části	ulice	na	Kopci	 ve	Velkém	Poříčí“	 s	Milo- 
 slavem	Kučerou	-	PRODIS,	IČ	12349615,	Svitavská	1469,	Hradec	Králové
•	Směrnici	o	požadavcích	na	schvalování	účetních	závěrek	příspěvkových 
 organizací
•	Pořádání	ohňostroje	1.	1.	2014
•	Pořádání	hudebního	festivalu	28.	6.	2014	v prostoru	u	hasičské	zbrojni- 
 ce pořadateli panu Michalu Lokvencovi za splnění všech smluvených 
 podmínek
•	Uzavření	 smlouvy	 o	 výpůjčce	 mezi	 Městysem	 Velké	 Poříčí	 a	 TJ	 Velké 
	 Poříčí	na	 fotbalové	hřiště	–	pozemek	č.	321/4	a	317/1,	oba	v k.ú.	Velké 
 Poříčí
•	Dar	 pro	HC	WIKOV	Hronov	 ve	 výši	 10  000,-	 Kč	 na	 činnost	mládeže 
	 v roce	2013
•	Záměr	prodeje	pozemku	č.	 133/7	o	 výměře	60	m2	 a	 č.	 133/8	o	 výměře	 
	 69	m2,	k.ú.	Velké	Poříčí
•	Pořízení	doplňku	k  systému	Codexis	–	vzory	 smluv	za	pořizovací	 cenu 
	 6 900,-	Kč	+	každoroční	aktualizační	poplatek	1000,-	Kč
•	Cenu	za	prodej	palivového	dřeva.	Měkké	dřevo	450,-	Kč/m3, tvrdé dřevo 
	 750,-	Kč/m3

•	Zahájení	 jednání	 s majiteli	 o	 bezúplatném	převodu	pozemku	 č.	 1506/1 
	 o	výměře	920	m2

•	Smlouvu	o	právu	provést	 stavbu	„Propojení	vodovodů	ul.	Školní,	Velké 
	 Poříčí“,	se	společností	VAK	Náchod,	a.	s.,	Kladská	1521,	Náchod
•	Na	 základě	 informací	 o	 pokračujícím	 jednání	 ohledně	 pochybení	 při 
 výběrovém řízení další postup vůči firmě Ingeniring Trutnov ve spolu- 
	 práci	s advokátní	kanceláří	Achour	&	Hájek	s.r.o.
•	Bezúplatný	převod	automobilu	-	speciální	požární	CAS	32,	SPZ	NA	98-88 
	 z majetku	ČR	–	HZS	Královéhradeckého	kraje	do	majetku	Městyse	Vel- 
	 ké	Poříčí.	Celková	pořizovací	cena	činí	3.035.775	Kč	a	pověřuje	starostu 
	 podpisem	Smlouvy	o	převodu
Rada bere na vědomí:
•	Informaci	 pí	 Zimové	 o	 hospodaření	 PO	 Základní	 škola	 Velké	 Poříčí	 
	 a	 PO	Mateřská	 škola	Velké	 Poříčí	 k  30.	 9.	 2013,	 provedených	 veřejno- 
 správních kontrolách firmy ON-OK Libina, s. r. o. a o uložení  provede- 
	 ní	oprav	některých	účetních	 dokladů	do	měsíce	října	2013	u	PO	ZŠ.	
Rada doporučuje:
•	Vypracovat	studii	řešení	křižovatky	ul.	Poříčská	a	v	Olšině
•	Vytvoření	pasportů	všech	komunikací	v obci	a	navrhuje	zařadit	finanční 
 částku do rozpočtu roku 2014
•	Spolupráci	 při	 administraci	 projektu	Protipovodňová	 opatření	 II.	 etapa 
	 s firmou	Atelier	M	–	Ing.	Branda
•	Zastupitelstvu	prodej	pozemku	č.	615/21	na	novém	sídlišti	pro	výstavbu	RD

Výtah z usnesení jednání zastupitelstva z 8. 10. 2013
Zastupitelstvo schválilo:
•	Pronájem	 pozemku	 č.	 546/1	 (koupaliště),	 k.ú.	 Velké	 Poříčí	 společnosti 
	 Okrasné	zahrady	arboristika,	s.	r.	o.	od	1.	11.	2013.	Pozemek	bude	vyu- 
	 žíván	za	účelem	skladování	a	zpracování	dřevní	hmoty
•	Rozpočtové	opatření	č.	3
•	Směrnici	o	požadavcích	na	schvalování	účetních	závěrek	Městyse	Velké 
 Poříčí
•	Pořízení změny č. 4 Územního plánu Velké Poříčí
•	Bezúplatný	převod	(přijetí	daru)	pozemku	p.	č.	1553/8	o	výměře	147	m2  

 (ostatní	plocha	-	silnice)	v	k.ú.	Velké	Poříčí,	z	majetku	Královéhradecké- 
 ho kraje do vlastnictví Městyse Velké Poříčí a zároveň souhlasí s uzařením  
 darovací smlouvy. Jedná se o pozemek pod stavbou chodník v obci v ulici  
 Žďárecká
•	Smlouvu	o	převzetí	 investorské	činnosti	akce	„Kanalizace	U	Staré	pošty 
	 Rábův	Důl,	Velké	Poříčí“,	objekt	SO-01	Kanalizační	stoka	se	společností 
	 VAK	a.s.	Náchod,	IČ48172928,	Kladská	1521,	Náchod
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•	Zajištění	 udržitelnosti	 projektu	 CZ.1.02/6.5.00/10.09295	 Regenerace 
 zeleně ve Velkém Poříčí zajištěním smluvního vztahu s odbornou firmou
•	Uzavření	 smlouvy	 na	 zajištění	 údržby	 ploch	 vybudovaných	 v	 rámci 
		projektu	 CZ.1.02/6.5.00/10.09295	 Regenerace	 zeleně	 ve	 Velkém	 Poříčí	 
	 s  firmou	Okrasné	 zahrady	 arboristika	 s.	 r.	 o.,	 IČ	 27535363,	Žďárky	 69,	 
 po dobu pěti let
	 •	 Dar	pro	TJ	Velké	Poříčí	ve	výši	50. 000,-	Kč	na	činnost	mládeže	v roce	2013

Výzva pro občany k podávání žádosti o změnu 
Územního plánu Velkého Poříčí
Zastupitelstvo městyse Velké Poříčí schválilo na svém zasedání dne 11. říj-
na	2013	pořízení	změny	č.	4	platného	Územního	plánu	městyse	Velké	Poří-
čí. Lhůta pro podání jednotlivých žádostí bude ukončena 17. února 2014.
Žádosti na změnu Územního plánu Velké Poříčí je třeba podat písemně 
na podatelnu Úřadu městyse Velké Poříčí, Náměstí 102, Velké Poříčí (dále 
jen ÚM VP). Jelikož žádost musí obsahovat přesně stanovené náležitosti 
dané stavebním zákonem, připravili jsme formulář, který je k dispozici na 
podatelně ÚM VP a na internetových stránkách http://www.velkeporici.cz/
urad/uzemni-plan.
Před podáním žádosti doporučujeme se seznámit s dokumentací Územní-
ho	plánu	Velké	Poříčí,	která	je	k dispozici	na	ÚM	VP	a	na	Městském	úřadě	
v Náchodě,	 odboru	územního	plánování.	Termín	 schůzky	 je	nutno	 tele-
fonicky	domluvit.	Dále	se	s platnou	územně	plánovací	dokumentací	mů-
žete seznámit na internetových stránkách	http://www.velkeporici.cz/urad/
uzemni-plan, http://up.kr-kralovehradecky.cz/upd/.
Po uplynutí lhůty k podání žádosti budou tyto předány pořizovateli změ-
ny	Územního	 plánu	Velkého	 Poříčí,	Městskému	 úřadu	Náchod,	 odboru	
územního	plánování	a	projednány	na	březnovém	zasedání	Zastupitelstva	
městyse Velké Poříčí.

Josef Vondra, stavební technik městyse

Protipovodňová opatření městyse Velké Poříčí a obce 
Česká Metuje 
V měsíci říjnu byla dokončena první část akce „Protipovodňová opatření 
městyse	Velké	Poříčí	 a	obce	Česká	Metuje“,	 a	 to	výstavba	varovného	vy-
rozumívacího systému obyvatelstva, kterou provedla firma Tomáš Miku-
la,	Obora	III	168/2,	Valašské	Meziříčí	-	Krásno	nad	Bečvou.	Na	obecních	
úřadech	bylo	nainstalováno	samostatné	vysílací	a	řídící	stanoviště,	z něhož	
je	signál	šířen	bezdrátovou	technologií	do	47	míst	ve	Velkém	Poříčí	a	13	
míst	 v České	Metuji,	 vybavených	 reproduktory.	Na budovách	obou	úřa-
dů jsou umístěny informační panely sloužící k varování osob s poruchou 
sluchu	a dále	sloužící	k předávání	důležitých	informací.	Systém	může	být	
doplněn domácím přijímačem, určeným pro příjem bezdrátového rozhla-
su. Vyměněny jsou také elektronické výstražné sirény umožňující reprodu-
kovat verbální informace. Pro měření množství srážek je systém doplněn 
srážkoměry, vždy po jednom v  každé obci. V  České Metuji je umístěna 
ultrazvuková sonda a limnigrafická lať pro měření stavu hladiny v řece Me-
tuji. Projekt bude nyní pokračovat vytvořením a digitalizací povodňového 

plánu,	tu	bude	provádět	firma	ENVIPARTNER,	s.r.o.,	Vídeňská	55,	Brno.	
Digitální povodňový plán bude zpracován zvlášť pro každou obec v sou-
ladu s metodikou MŽP a bude napojen na digitální plán ČR a Povodňový 
informační	systém	POVIS.	Zpracovaný	dPP	bude	přístupný	na	webových	
stránkách obcí.
Se	závěrem	první	části	akce	Vás	chceme	seznámit	s	plánovaným	provozem	
bezdrátového rozhlasu. Ten bude především sloužit jako varovný infor-
mační systém v případě nebezpečí jako jsou povodně, dále např. chemické 
nebezpečí a podobné informace. Celý systém je napojen na Integrovaný zá-
chranný systém, to znamená, že Vás prostřednictvím tohoto rozhlasu mo-
hou varovat či informovat přímo jednotlivé složky bez našeho zásahu. Kaž-
dou první středu v měsíci v 12.00 hodin bude probíhat zkouška funkčnosti 
zařízení. Rozhlas Vás bude také informovat o přerušení dodávek energií  
a vody. Dovolíme si Vás také jeho prostřednictvím upozornit na různé 
sportovní, kulturní i jiné akce.
V žádném případě Vás nechceme běžným vysíláním obtěžovat. Zprávy bu-
dou stručné a budou odvysílány v přijatelnou denní dobu.

Josef Vondra, stavební technik městyse

Regenerace zeleně
V měsíci	říjnu	byla	dokončena	akce	„Regenerace	zeleně	ve	Velkém	Poříčí“,	
kterou realizovala firma Okrasné zahrady arboristika, s.r.o. Žďárky.
Projekt regenerace zeleně je finančně podpořen z Operačního programu 
Životní	prostředí	Státním	fondem	životního	prostředí	ČR	a	Evropskou	unií	
v rámci Fondu soudržnosti.
Regenerace	zeleně	proběhla	na	ploše	2,042	hektarů.	Bylo	vysazeno	663	kusů	
dřevin a 122 vzrostlých stromů bylo ošetřeno. Týkala se parku mateřské ško-
ly, lokality pod kostelem u památníku a součástí akce bylo i ošetření poříč-
ské památné lípy.
Největších změn se dočkal park v areálu mateřské školy. Po odstranění keřů 
a ošetření prostoru zemní frézou byl založen nový trávník. Opraven byl 
také plot okolo celého areálu.
O	nově	vzniklé	parkové	úpravy	a	vysazenou	zeleň	nyní	musíme	řádně	pe-
čovat, k čemuž nás i zavazují podmínky použitého dotačního programu. 
Udržitelnost projektu bude sledována po dobu 10 let. Zastupitelstvo měs-
tyse rozhodlo na svém říjnovém zasedání o uzavření smlouvy s realizační 
firmou na provádění pravidelné péče.

Josef Vondra, stavební technik městyse

Odpadové hospodářství
Děkujeme všem občanům, kteří vzorně třídí odpad a důsledně ho odkládají 
do určených nádob. Pro obyvatele nového sídliště jsme zřídili nové stání 
pro kontejnery na separovaný odpad. Je situováno v ul. K Letišti na křižo-
vatce	za	Bergerovými.
Pro rok 2014 se systém ani ceny pro odvoz komunálního odpadu pro oby-
vatele	Velkého	Poříčí	nemění.	Zůstávají	tedy	ceny	roku	2013.	Majitelé	ne-
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Zveme Vás na 
ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
které se koná v pondělí 16. prosince 2013

od 16:30 hodin v sále Obecního domu
ve Velkém Poříčí
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movitostí mají povinnost opatřit si příslušnou svozovou známku nejpoz-
ději	do	konce	ledna	2014.	Na	starou	známku	(2013)	nebude	popelnice	od	
února	vyprázdněna.		
Městys Velké Poříčí vynaloží každoročně nemalé finanční prostředky na 
odpadové hospodářství. V roce 2014 se proto důsledněji zaměříme na do-
držování	 ukládání	 tzv.	 „velkoobjemového“	 odpadu	 v  našem	 technickém	
dvoře. Někteří občané se totiž domnívají, že oni zde mohou uložit všechno. 
I to, co patří především do popelnic.
V zimním období, tj. od listopadu do března bude technický dvůr ote-
vřen každou středu pouze do 16.00 hodin.

Biologický odpad
V průběhu	roku	2013	měli	občané	Velkého	Poříčí	možnost	odkládat	biolo-
gický	odpad	na	pozemek	u	bývalého	koupaliště	v	„Lokvenčáku“.	Našlo	se	
však mnoho neukázněných lidí, kteří tuto možnost zneužívali a udělali si 
zde odložiště všeho nepotřebného. Černé skládky museli neustále pracov-
níci	obce	v zárodku	likvidovat.	Stojí	to	nemalé	finanční	prostředky.
Vedení	městyse	se	 tímto	problémem	neustále	zabývalo.	Bylo	rozhodnuto	
tuto	lokalitu	pro	odkládání	biodpadu	uzavřít.	Byla	zde	instalována	závora	
a ještě byla připravována jiná opatření. V tuto dobu nás oslovila místní fir-
ma Okrasné zahrady arboristika s tím, že by si pozemek kolem koupaliště 
pronajala	pro	své	účely	–	skladování	a	zpracování	dřevní	hmoty.	Pozemek	
oplotí a občanům Velkého Poříčí umožní za určitých podmínek ukládání 
biodpadu, tj. např. větví a trávy. Areál by byl otevřen v určité dny a hodi-
ny. Rada městyse tuto nabídku projednala a rozhodla se ji akceptovat. Od  
1. listopadu ji mají tedy v pronájmu.
Firma by zde chtěla v blízké budoucnosti zřídit také řízenou kompostárnu. 
Tento projekt je však administrativně zdlouhavý a finančně náročný. Ev-
ropská unie ale tlačí na to, aby co nejvíce biologických odpadů bylo zpra-
cováváno a neukládalo se na skládky. To platí všeobecně o všech odpadech.
Věříme, že občané chápou naše kroky a ti slušní budou v hojné míře vyu-
žívat nabídky firmy Okrasné zahrady arboristika při ukládání biologického 
odpadu.

Josef Král

PROVOZNÍ ŘÁD firmy Okrasné zahrady arboristika
Provozní doba bude rozdělena do 4 období:
ZIMNÍ:	 1.	12.	-	31.	3.	lze	uložení	domluvit	u	paní	Terezie	Netrestové 
	 702 042 534,	nebo	v kanceláří	Okrasné	zahrady	arboristika 
	 s.r.o.	na	adrese	Náměstí	369,	Velké	Poříčí
JARNÍ:	 1. 4.	–	30.	6.	Út:	13:00	–	16:00,	Čt:	9:00	-	11:00	+	13:00	-	16:00, 
	 So:	13:00-16:00
LETNÍ:	 1.	7.	–	31.	8.	Čt:	9:00	-	11:00	+	13:00	-	18:00,	So:	13:00	-	16:00
PODZIMNÍ: 1.	9.	–	30.11.	Út:	13:00	–	16:00,	Čt:	9:00	-	11:00	+	13:00	-	16:00, 
	 So:	13:00	-	16:00
V  jinou než otvírací dobu lze odpad uložit v  případě, že se bude jednat  
o větší množství odpadu než 2m3. Toto lze domluvit u paní Terezie Netres-
tové	702 042 534,	nebo	v kanceláří	Okrasné	zahrady	arboristika	s.r.o.	na	
adrese	Náměstí	369,	Velké	Poříčí.
Lze uložit odpady jako je: tráva, listí, větve, pařezy, kůra, piliny, zbytky rost-
lin, kompost.
Cena za uložení: Občané Velkého Poříčí – ZDARMA, fyzické osoby z ostat-
ních měst a obcí 10Kč za jednu vykládku jakéhokoli množství do 1m3, práv-

nickým osobám lze stanovit individuální cenu po domluvě s paní Terezií 
Netrestovou	 702  042  534	 nebo	 v  kanceláří	 Okrasné	 zahrady	 arboristika	
s.r.o.	na	adrese	Náměstí	369,	Velké	Poříčí.
Výhled na budoucí provoz: v dotačním období 2014-2020 bude zažádáno  
o dotaci z evropských fondů na kompostárnu.

Vítání občánků
V sobotu	19.	října	2013	jsme	v sále	Obecního	domu	přivítali	nové	občánky	
Velkého	Poříčí.	Paní	místostarostka	Mgr.	Nataša	Šancová	přivítala	a	obda-
rovala drobnými dárečky pět holčiček a dva chlapce.
Lucie	Anna	Cvrčková	 2.	5.	2013
Klaudie	Šimková	 4.	6.	2013
Lukáš	Hornych	 17.	6.	2013
Tereza	Matoušková	 4.	7.	2013
Rebecca	Kubová	 10.	7.	2013
Anna	Bubeníčková	 16.	7.	2013
Matěj	Falta	 25.	9.	2013

Ke slavnostní atmosféře přispěly a přítomné potěšily svým vystoupením 
děti	 z  Mateřské	 školy	 Velké	 Poříčí	 pod	 vedením	 učitelek	 paní	 Baštové	 
a paní Tiché. Celé slavnostní přivítání proběhlo za hudebního doprovodu 
pana	Bc.	Josefa	Vlacha.
Děkujeme všem za milou atmosféru. Našim novým občánkům a jejich ro-
dičům přejeme hodně zdravíčka a hlavně pohodu v rodině.

Petra Merklová

Až nás bude bolet zub
	 30.	11.	 a	 1.	12.	 MUDr.	Blanka	Filipová,	Komenského	10,	Nové	Město 
    nad Metují
	 7.	 a	 8.	12.	 MUDr.	Blanka	Grummlichová,	Studnice	31
	 14.	 a	 15.	12.	 MUDr.	Blanka	Hulánová,	Náchodská	145,	(Amman) 
    Nové Město n. Metují 
	 21.	 a	 22.	12.	 MUDr.	Milan	Hýbl,	Hálkova	367,	Náchod		
	 	 	 24.12.	 MUDr.	Svatava	Olšarová,	Komenského	48,	Nové	Město 
    nad Metují
	 	 	 25.12.	 MUDr.	Hana	Matoušová,	Komenského	134,	Nové	Město 
    nad Metují
	 	 	 26.12.	 MUDr.	Jana	Malíková,	Denisovo	nábřeží	665,	Náchod
	 28.	 a	 29.	12.	 MUDr.	Vlasta	Hýblová,	Hálkova	367,	Náchod
	 	 	1.	1.	2014	 MUDr.	Michaela	Kučerová,	Komenského	48,	
    Nové Město n. Metují
	 4.	 a	 5.	1.	 MUDr.	Ludmila	Jánská,	ZŠ	TGM,	Bartoňova,	Náchod

Informace o provozní době Úřadu městyse
Upozorňujeme občany na omezení provozu Úřadu městyse 
během vánočních svátků:
Pondělí	 23.	12.	 -	 zavřeno
Pátek  27. 12. - otevřeno
Pondělí		 30.	12.	 -	 otevřeno
Úterý		 31.	12.	 -	 zavřeno

Svatební obřad
V sobotu	9.	listopadu	2013	byli	v obřadní	síni	
Obecního domu ve Velkém Poříčí oddáni 
slečna Michaela Kutá a pan Daniel Rajsner.
Novomanželům přejeme do dalších let hodně lásky, 
štěstí, zdraví a vzájemného porozumění. 

P. Merklová
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Tak jsme se dočkali
Chtěla bych poděkovat zastupitelům Velkého Poříčí za rozhodnutí o zho-
tovení	 cesty	 od	 restaurace	 Sokolovna	 k  řece	Metuji.	Dříve	 ulička,	 kde	 si	
lidé venčili pejsky, opilci si též ulevili, v létě bláto, v zimě mnoho sněhu, šla 
z toho	hrůza.	Chodila	a	jezdila	jsem	zde	asi	45	let	s dětmi	i	s vnoučaty	do	
školky,	pak	do	práce,	na	poštu,	na	autobus,	parcelu	atd.	Během	dne	se	dalo	
zvyknout všemu, ovšem ráno a večer, to se pak boty i kolo musely omývat 
od	výkalů	a	bláta.	Hodně	se	všude	vylepšuje,	tak	jsem	obešla	sousedy	z oko-
lí, požádala o podpisy na žádosti a je hotovo. Cesta se povedla, super, jen 
tak dále! Pozdě, ale přece!

Díky Marie Lokvencová a sousedé z okolí

Vzpomínkové setkání
Jak ten rok utekl. V pokročilém věku letí čas jako splašený kůň, zatímco  
v mládí, kdy jsem se těšila na prázdniny a na vánoční dárky, se rok nesku-
tečně vlekl. Je tu listopad a s ním již tradiční setkání příbuzných ve Velkém 
Poříčí.	 Scházíme	se,	abychom	společně	prošli	místní	hřbitov,	zapálili	svíčky	
na hrobech našich nejbližších, povídali a vzpomínali. Neodradilo nás ani 
listopadové	 smutné	počasí.	 Sluníčko	 zasvítilo	 jen	malou	minutku.	Neza-
pomeneme ani na foto před kostelem.   Při   společném obědě povídáme  
a probíráme změny ve Velkém Poříčí.  Viděli jsme vysázené stromky  před 
kostelem,	nové	odpadkové	koše,	nový	chodník	na	„dolejšáku“.	 Co	jsme	se	
naběhaly	jako	děti	právě	uličkou	kolem	„prťáka	Rýdla“	na	lípu.	Těch	změn	
je, co se dovídáme,  mnohem a mnohem více. Jako každý rok můžeme kon-
statovat: Velké Poříčí je fakt krásnější a krásnější. Velké díky všem, kdo se 
na rozkvětu městyse podílí!

Michaela Petříková, Únětice Praha západ

Zvyky a tradice v mateřské škole
K	základním	 charakteristikám	 letošního	 „Roku	 s	 českým	Honzou“	 patří	
vytváření silného citového pouta k rodině a k místu, kde žijeme a také míst-
ní zvyky a tradice.
V říjnu jsme prožili posvícenský týden. Na návštěvě v místní knihovně se 
děti hravou formou seznámily s posvícenskými zvyky a tradicemi. Další 
den napekly koláče na společné odpoledne s rodiči. To se skutečně povedlo, 
bylo plné her, soutěží a výtvarných dílniček.
Nezapomněli jsme ani na sv. Martina. Děti se hned na začátku týdne sešly 
v bílém oblečení a dozvěděly se, co je to za svátek a kdo byl sv. Martin.  

V	pondělí	11.	listopadu	měly	děti	„volný	den“.	Mohly	chodit	po	všech	tří-
dách	MŠ	a	vybírat	si	nabízené	činnosti	podle	svého	zájmu.	Byly	 to	 třeba	
závody na bílých dřevěných konících, házení podkovou do koše, házení 
sněhovou koulí z mačkaného papíru, svatomartinské omalovánky, foukání 
do sněhových vloček a další disciplíny.
Teď nás budou čekat ty nejkrásnější zvyky a tradice a dětmi nejmilovanější 
– advent, Mikuláš a jeho družina a hlavně Vánoce.
Náš	pěvecký	sboreček	Beránek	i	ostatní	děti	už	pilně	nacvičují	na	vystoupe-
ní, která je během listopadu a prosince čekají.
1. prosince 2013		 vystoupí	Beránek	v	Čapkově	sále	Jiráskova	divadla	
	 v	Hronově,
10. prosince  zveme všechny občany na tradiční Vánoční cinkání,  
 zpívání pod vánočním stromem na náměstí ve Velkém  
	 Poříčí.	 Průvod	 se	 světýlky	 a	 zvonečky	 vyjde	 od	 MŠ	 
	 v	16	hodin,	zpívání	začíná	v	16.30.
22. prosince	 zazpívají	 děti	 z	 Beránku	 na	 náměstí	 našeho	 městyse	 
	 v	15:30	hodin
Přejeme	všem	krásné	a	spokojené	Vánoce,	hodně	zdraví	a	úspěchu	v	novém	
roce 2014.

Za mateřskou školu Radka Nováková

Na základce je teplo, někdy i horko
Podzimní	čas	s	sebou	nese	dešťové	přeháňky,	mlhy	a	chladná	rána.	Školní	
dění ale rozehřívalo i ty největší zmrzlíky. A jaké bylo naše palivo?
POHYB – posilovali jsme a procvičovali svaly na sportovních akcích  
v	minifotbalu,	florbalu	a	cyklistice.	Byli	jsme	pořadateli	okrskového	turnaje	
mezi	okolními	školami	ve	florbalu	v	kategorii	žáků	6.	-	7.	tříd.	Vyhráli	jsme	
obdobný	turnaj,	který	pořádala	polická	škola	v	kategorii	žáků	8.	-	9.	tříd,	
o vítězství se velkou měrou zasloužil Radek Týč. Tradičního cyklistického 
závodu	Časovka	do	vrchu	se	opět	zúčastnilo	na	80	závodníků.	Děkujeme	
firmě Cyklo-Ryšavý, že fandí dětem a akci zaštiťuje i sponzoruje. Pěkně 
jsme	se	zapotili	ve	Slaném,	kde	pomáháme	tamní	škole	získat	dotace	EU	na	
vybudování sportoviště pro polské žáky. Formou zábavného sportovního 
dopoledne se naši žáci poměřovali s polskými vrstevníky.

ŠKOLY MĚSTYSE

Členové MO KDU-ČSL
přejí všem občanům městyse Velké Poříčí

radostné prožití Vánoc a zdraví  
a požehnání v dalším roce 2014.

Mateřská škola ve Velkém Poříčí Vás zve na tradiční

VÁNOČNÍ CINKÁNÍ
které se uskuteční

v úterý 10. prosince 2013 na náměstí městyse.
Průvod se zvonečky a světýlky vyjde od MŠ v 16 hodin. 

Zpívání pod vánočním stromem začíná v 16.30 hod.
K vytvoření té správné předvánoční atmosféry a pro zahřátí 

bude podáván horký čaj a svařené víno.
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TOUHA PO POZNÁNÍ - nejlépe mimo školu – na duši zahřály vzdělávací 
exkurze	do	Prahy	(prohlídka	historických	míst,	8.	-	9.	třída),	Úpice	(1.	-	2.	
třída	navštívila	hvězdárnu),	Dvůr	Králové	nad	Labem	(4.	-	5.	třída	připravi-
la netradiční vánoční stromky pro zvířata a prohlédla si výrobu vánočních 
ozdob).
TESTY –	horko	bylo	deváťákům,	kteří	si	poprvé	prošli	komplexním	ově-
řováním znalostí z češtiny, němčiny, angličtiny, matematiky a studijních 
předpokladů	ve	Scio	testech.	Oficiální	výsledky	obdrží	každý	žák	do	konce	
1. pololetí, až je pražské centrum zpracuje.
KONTROLA – žárem pekelným si tentokrát prošli i samotní učitelé. Do 
školy	zavítala	Česká	školní	inspekce	a	pobyla	pár	dní.	Byla	důsledná,	přísná	
i shovívavá, prověřovala každý písemný dokument, navštívila výuku všech 
pedagogů, včetně hodin reedukační péče o žáky i školní družinu. Děku-
jeme všem žákům školy za jejich chování a zodpovědný přístup ve výuce, 
mile jste nás překvapili.
Kdo se chce také ohřát v nadcházejícím zimním čase, přijďte se podívat  
10.	prosince	od	15.30	hodin	na	vánočně	laděné	tvoření	našich	i	vašich	dětí,	
poslechnout	 si	dětské	pískání	na	flétničky	a	popít	horké	nápoje.	Srdečně	
zveme a přejeme všem dětem, rodičům a příznivcům školy klidné vánoční 
svátky, hodně zdraví a energie do nového roku.

kolektiv	učitelů	ZŠ

Omluva
Děkujeme všem absolventům, kteří se zajímají o školní dění a přišli se po-
dívat na oslavy 100 let založení školy ve Velkém Poříčí. V dobré víře jsme 
pro vás připravili Almanach, ve kterém jsme dlouho zvažovali možnost 
uveřejnit seznamy absolventů za celých 100 let. Nakonec jsme se rozhodli 
seznamy uveřejnit. Vzhledem k množství a kvalitě materiálů, ze kterých 
jsme čerpali, byla práce náročná. Z vašich reakcí jsme zjistili, že ne vše bylo 
v pořádku. Některá jména chyběla, jiná byla zkomolena. Moc nás to mrzí  
a poškozeným se omlouváme. 
K chybám pravděpodobně došlo při přepisování jmen ze starých třídních 
knih	ve	Státním	archívu	Náchod.

Vedení školy

Vernisáž výstavy fotografií
Dne 21. října proběhla v prostorách nově zrekonstruované školní jídelny 
Střední	školy	propagační	tvorby	a	polygrafie	Velké	Poříčí	vernisáž	výstavy,	
na které byly k vidění práce z předmětu Fotografování. Vernisáž měla uká-
zat	všem	návštěvníkům,	že	tento	předmět	není	jen	o	,,cvakání“	spouště,	ale	
také o vnímání fotografie, přemýšlení o ní samotné a hledání všech mož-
ných pohledů na svět. 
K vidění byly fotografie krajiny, detailů, momentkových a reportážních 
fotek	i	celé	soubory	fotografií.	Na	ukázku	byly	do	expozice	také	zapojeny	
fotogramy a snímky z camery obscury. Cílem celé výstavy bylo, aby všichni 
viděli, že fotografie je zábava a že v hodinách probíhají různé činnosti od 
vyvolávání fotografie v komoře a osvětlování až po hrátky se světlem i fo-
cení na krátký čas. 

Karolína	Kubcová,	SŠPTP	Velké	Poříčí

Vánoční kouzla pro váš byt
Vánoční přípravy ovládnou naše domácnosti zpravidla měsíc před sváteč-
ními	dny.	V aranžérské	dílně	Střední	školy	propagační	tvorby	a	polygrafie	
Velké Poříčí však začíná příprava na vánoční výstavy daleko dříve. Toto 
období je totiž pro budoucí aranžéry a bytové designéry spojeno se spous-
tou práce.
Otvíráme dveře aranžérské dílny a ocitáme se v zajetí Vánoc. Jako první 
symboly příchodu adventu je třeba zhotovit různé varianty adventních 
věnců. V každé rodině se nějaký objeví, ať už zavěšený na dveřích, nebo po-
ložený na stole. Fantazii se meze opravdu nekladou. Někdo sáhne po klasi-
ce, jiný hledá něco neokoukaného a moderního. Pokud vás zajímají letošní 
trendy, tak tedy vězte, že in jsou modrozelené barvy v kombinaci s bílou  
a	stříbrnou.	Pro	adventní	věnce	lze	využít	různé	předměty	a	materiály.	Sklo,	
porcelán, proutí, ozdoby, stuhy, plátky sušeného ovoce, skořápky ořechů, 
celá skořice, šišky, korálky, drátky, kokosové vlákno, lýko, plsť, živé nebo 
umělé květiny a slaměné nebo polystyrénové základy nejen ve tvaru kruhu. 
A samozřejmě svíčky, které musejí být opatřeny bezpečnostními podložka-
mi nebo skleněnými kalíšky a zelené větvičky jehličnanů. No a pak už je po-
třeba jen fantazie a šikovné ruce aranžéra, které stvoří tu vánoční nádheru.

A co nám tedy aranžéři radí? Jelikož součástí obo-
ru je i dekorace interiéru, měli bychom dbát jejich 
doporučení, aby barvy adventního věnce ladily 

s vánočním stromkem, umístěným v téže místnosti. Místo, kde stojí vánoč-
ní stromek, je přirozeně to nejkrásnější v celém bytě. Ale nepochybně se 
vyplatí věnovat se trpělivě také výzdobě dalších místností. Nezapomínejte 
na okna, například sněhem ve spreji vykouzlíte ojíněnou zimní scenérii. 
Různé tvary a figurky vystřihneme či vyřežeme ze samolepicí tapety, tvrdé-
ho nebo různobarevného papíru. Při vystřihování tvarů nás čeká náročná  
a	pečlivá	práce,	která	vyžaduje	praxi	a	šikovné	ruce.	Rovněž	barevné	na-
aranžované dekorace, koule, zvonce zavěšené na garnyžích či v oknech na-
vodí	svátečnější	a	útulnější	atmosféru.
Balení	dárků	má	mnoho	společného	floristikou,	a	to	nejen	potřebnou	dáv-
kou fantazie a zručnosti, ale i využívanými materiály. Dárky chceme udělat 
radost svým blízkým, proto věnujme balení dárku stejnou péči jako jeho 
nákupu. Při výběru balicího papíru pamatujte na to, komu je dárek určen. 
Pak už jen sladíme papír s  ozdobami. Zdobit můžeme mašlemi, korálky  
i perličkami. 
Pro čtenáře si poříčtí aranžéři letos připravili jako malý vánoční dárek ná-
vod na výrobu stylového svícnu. Z náčiní potřebujete pouze zahrádkářské 
kleště na zpracování drátků. Při výrobě svícnu se používají stálezelené vět-
vičky	 jedle,	 túje,	 borovice,	 tisu,	buxusu	 či	 cesmíny.	Větvičky	 se	 zapichují	
na misce z umělé hmoty do aranžovací hmoty Oasis, kterou je třeba ne-
chat den předem nasáknout vodou. Do středu se pomocí drátku zapích-
ne kónická svíčka a přidají se na drátku navázané stříbrné ozdoby, sušené 
přízdoby (z přírodních materiálů slaměnky, šišky, skořice, badyán) a květy 
chryzantémy. Také bychom si měli zapamatovat jednu důležitou zásadu. 
Pokud používáme tavnou pistoli, neměli bychom s ní nikdy lepit živé větve. 
Mladí aranžéři tedy v předstihu připravili pod vedením svých učitelek od-
borného výcviku velké množství vánočních dekorací, jež je možno obdivo-
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vat i zakoupit na mnoha vánočních výstavách, trzích a předváděcích akcích 
na	různých	místech	regionu	(Velké	Poříčí,	Hronov,	Náchod).	Prestižní	vý-
stavou	vánočních	dekorací	bude	dne	6.	prosince	také	prezentace	aranžérů	
z Velkého	Poříčí	v budově	Krajského	úřadu	Královéhradeckého	kraje.	
A to ještě zdaleka není všechno. Celý podzim byl věnován horečnatým pří-
pravám na každoroční významnou soutěž nadějných aranžérů AR JUNIOR 
v Českých	Budějovicích,	mezi	jejíž	disciplíny	patří	výzdoba	výkladní	skří-
ně i makety, zhotovení plakátu, dárkové balení, špendlení na živý model  
a v oblasti počítačové grafiky pak návrh na firemní reklamní tašku. Ale to si 
necháme až na příště.
Příjemnou pohodu o letošních Vánocích a štěstí i pevné zdraví přejí čte-
nářům žáci a pracovníci Střední školy propagační tvorby a polygrafie 
Velké Poříčí

Ivana Krtičková a Mgr. Renata Lelková

Digitální tisk současný a budoucí
Svaz	polygrafických	podnikatelů,	který	je	profesní	organizací	polygrafické-
ho průmyslu, sdružuje ve svých odborných orgánech také školskou komisi. 
Úkolem této komise je prosazování standardů vybavení škol a prosazování 
zájmu polygrafického odvětví v učebních dokumentech pro přípravu bu-
doucích polygrafů. 
Vedle	publikační	činnosti	určené	pro	svazové	školy	organizuje	Svaz	poly-
grafických podnikatelů i konference pro management škol a jejich odborné 
učitele. Letošním hostitelem semináře na téma Digitální tiskové technolo-
gie	současné	a	budoucí	se	stala	Střední	škola	propagační	tvorby	a polygrafie	
Velké Poříčí. Výběr na tuto školu padl pro její kvalitní vybavení produkční 
laserovou a injektovou technologií. Lektory semináře zajistilo české zastou-
pení	 firmy	Konica	Minolta.	 Lektoři	 pro	 prezentaci	 použili	 interní	 údaje	 
a	zejména	údaje	firmy	Grafie	Praha,	partnera	pro	vzdělávací	programy	svě-
tových producentů tiskových technologií.
Semináře,	který	se	konal	6.	a	7.	listopadu	2013,	se	zúčastnily	tradiční	poly-
grafické	školy	z Prahy,	Rumburku,	Brna,	Olomouce,	Zlína,	Velkého	Poříčí	
a také škola z Českého Těšína, která se uchází o členství ve školské komi-
si	SPP.	Organizací	semináře	prokázala	škola	ve	Velkém	Poříčí	svou	pozici	
kmenové školy polygrafického vzdělávání nejen v Královéhradeckém kraji, 
ale i v celém širším regionu Libereckého, Královéhradeckého a Pardubic-
kého kraje.

Mgr. Rudolf Volhejn, ředitel školy
SŠPTP	Velké	Poříčí

ZUŠ Hronov
Pozvánka na Vánoční koncert
V  čas adventní mají muzikanti spoustu práce, možná nejvíc za celý rok. 
Adventní a vánoční koncerty se snaží být protiváhou k předvánočním ná-
kupům a shonu. Poukazují na jiné než materiální hodnoty, přinášejí po-
koj, radost a krásu do uspěchaného světa. Naše škola pravidelně v předvá-
nočním čase přichází s Adventním koncertem na 1. neděli adventní (letos  
1.	prosince	2013	v 16:00	v Jiráskově	divadle	s následným	slavnostním	roz-
svícením hronovského náměstí) a také s Vánočním koncertem Komorního 

orchestru	ZUŠ	Hronov.	Ten	se	letos	uskuteční	v Jiráskově	divadle	v pátek	
13.	prosince	2013	od	19:00.	Každý	rok	se	snažíme	přijít	s něčím	novým,	pro	
posluchače zajímavým. V uplynulých letech jsme například uvedli scénické 
představení	s názvem	Byl	jednou	jeden	advent,	provedli	jsme	scénicky	Čes-
kou mši vánoční Jana Jakuba Ryby, spojili jsme sólové taneční vystoupení 
se sólovými houslemi s doprovodem orchestru z orchestřiště při Dvořákově 
Romanci, spojujeme pěvecké sbory, představujeme mladé talentované só-
listy	apod.	Pro	letošní	rok	jsme	si	připravili	spolu	s Pěveckým	sborem	ZUŠ	 
Hronov	 a	 smíšeným	pěveckým	 sborem	Dalibor	 provedení	 skladby	 Jiřího	
Ignáce	Linka	(1725	–	1791)	Missa	pastoralis	ex	F	pro	sóla,	sbor	a	orchestr.	
Vzhledem	k tomu,	že	se	nám	nepodařilo	zjistit,	že	by	kdy	v Hronově	byla	
tato mše provedena, bude se zřejmě jednat o místní premiéru. Mše je slože-
na	z klasických	latinských	částí	(Kyrie,	Gloria…)	a	je	zakončena	českou	Pas-
torelou. Program je doplněn o vánoční koledy a písně (nejen české), slavnou 
árii	G.	F.	Händela	a	 instrumentální	 skladby	A.	Vivaldiho,	W.	A.	Mozarta,	 
J.	K.	Nerudy	a	Josefa	Dominika	Škroupa.	V instrumentálních	sólech	uslyšíte	
dvojici hobojů a violoncell, trubku a také tubu.
Těšíme	se	na	setkání	13.	prosince	2013	v Jiráskově	divadle.

Připravujeme

Datum Čas Název akce Místa akce

1.12.2013 16:00 Adventní koncert Jiráskovo divadlo 
Hronov

13.12.2013 19:00 Vánoční koncert Jiráskovo divadlo 
Hronov

19.12.2013 18:00 Žákovský koncert Malý sál Jiráskova 
divadla	Hronov

22.12.2013 14:00 Vánoční vystoupení Žďárky

Informace	o	ZUŠ	Hronov	najdete	také	na	www.zushronov.cz	
Bc.	Josef	Vlach,	ředitel	ZUŠ	Hronov

Z mateřského centra Knoflíček
Po	prázdninové	pauze	se	v úterý	3.	9.	2013	znovu	otevřely	dveře	našeho	
Knoflíčku v  podkroví Obecního domu, kde jsme opět zahájili naše pra-
videlná	 setkávání.	 První	 poprázdninové	 „cvičení“	navštívilo	mnoho	ma-
minek s dětmi různého věku. Maminky těch nejmladších projevily zájem  
o	vznik	vlastní	 skupiny,	a	 tak	k	pravidelným	úterním	dopoledním,	urče-
ným maminkám s dětmi od jednoho roku do tří let, přibyla ještě čtvrteční, 
kdy se scházejí maminky s dětmi od čtyř do dvanácti měsíců. Můj starší 
syn, který už netráví dopoledne v Knoflíčku, ale ve školce, mě pak podnítil 
k vytvoření	„cvičeníček“	pro	„rošťáky“	ze	školky	a	jejich	rodiče.	S nimi	se	
setkáváme vždy ve středu odpoledne.
Během	podzimních	setkání	jsme	nejen	cvičili,	zpívali	a	tančili,	ale	i	tvořili.	
Pomocí malých dětských ručiček jsme vyzdobili hlavu draka a nabarvili 
z papíru vystřižené mašle, které jsme mu připevnili na ocas. Tento krasa-
vec teď zdobí zeď u vchodu do Knoflíčku spolu se stromem, jehož větve 
zkrášlují otisky listů, rovněž výtvor našich dítek. První listopadové cvičení 
zpestřil svou přítomností kašpárek, s ním si děti s chutí zacvičili a zazpívali. 
Po takovéto spolupráci k nám zas někdy určitě rád zavítá.
V prosinci	opanuje	Knoflíček	vánoční	atmosféra.	Hned	3.	12.	k nám	zaví-
tá Mikuláš se svými pomocníky, andělem a čertem. Zkontrolují, zda děti 
v centru poslouchají své maminky, zda se zapojují do společných her a ji-
ných aktivit. Určitě s sebou nezapomene vzít nějakou sladkou zdravou od-
měnu, čertovi pak jistě nebude chybět pytel na malé nezbedníky. O týden 
později (10. 12.) si společně vytvoříme nějakou hezkou vánoční dekoraci či 
malý	vánoční	dárek.	Předvánoční	setkávání	završí	ve	středu	18.	12.	společ-
ná besídka, na níž si zazpíváme vánoční koledy, navzájem se pochlubíme 
svým cukrovím a rozbalíme dárky, které nám Ježíšek určitě nezapomene 
nadělit pod náš vánoční stromeček.

SPOLKY
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Přijďte se do Knoflíčku kdykoliv podívat. Naše mateřské centrum je ote-
vřeno nejen pro maminky, ale i tatínky, babičky, dědečky, zkrátka každého, 
kdo má chuť s dětmi strávit nevšední dopoledne či odpoledne.

Alice Maťátková

Klub seniorů 
Velice příjemné odpoledne jsme ve čtvrtek 10. října strávili s moderátorka-
mi	Českého	rozhlasu	Hradec	Králové,	Lucií	Peterkovou	a	Janou	Házovou.	
Vypravovaly o devadesátileté historii rozhlasu, o pořadech a jeho akcích, 
o práci své a svých kolegů všech profesí, kteří přinášejí do našich domovů 
informace, rady, zajímavosti, novinky všeho druhu, zprávy z domova i ze 
světa, hudbu a především dobrou náladu. Vždyť pro některé seniory jsou 
jedinými společníky.
Zpočátku	 vypravovaly	 samy,	 doplňovaly	 jedna	 druhou.	 Byly	 spontánní	 
a vtipné, takže pomalu vtáhly do dialogu i posluchače, kteří se jich ptali 
na vše, co je zajímalo. Je vidět, že senioři jsou velice pozornými posluchači 
tohoto rádia, znají dobře jeho redaktory a moderátory.
Krom toho obě mladé ženy mají ještě spoustu zájmů a koníčků, které na 
sebe	vyzradily.	Jana	Házová	se	například	věnuje	charitě.	Vymyslela	a	zorga-
nizovala spolu s organizací Unicef soutěž Miss panenka, do které se zapo-
jily školy a organizace v našem kraji. Nejhezčí panenky se prodaly v dražbě  
a výtěžek šel na konto dětí. Jana při své práci poznala lékaře, kteří za vlast-
ní peníze, ve svém volném čase jezdí do Afriky, do nejvzdálenějších míst  
a tam léčí děti léky, které sami nakoupili. A právě těmto lidem se Jana snaží 
ze všech sil pomáhat.
Lucie je zase velice dobrá a aktivní herečka, je členkou hronovského diva-
dla, získala už řadu ocenění za různé role. Také zpívá šansony se skupinou 
6	Na	Chodníku,	šansony,	které	přímo	pro	ni	skupina	píše	a	skládá.
Na závěr ukázaly členky spolku ručních prací Lucii a Janě výrobky, které 
vytváří na akce pro děti. A tašku těchto dárků věnovaly dětem do Afriky.

Klub seniorů  
Za okny sálu Obecního domu byl podzimní, slunečný den, ale uvnitř už 
vládla vánoční nálada díky výrobkům učitelek odborného výcviku Ivaně 
Krtičkové,	Renatě	Tomšové a	studentce	3.	ročníku	Nikole	Sejpalové.	Při-
nesly	několik	ukázek	práce	studentů	Střední	školy	propagační	tvorby	a	po-
lygrafie	zde	v	Poříčí.	Byly	to	výrobky	především	aranžérů.	A	kromě	toho	
před přítomnými diváky tvořily krásné předměty z přírodních materiálů 
od těch jednoduchých po složitější. Všechny tři měly napilno a pod jejich 
rukama se tvořily krásné věci. K tomu obě učitelky podávaly výklad a ra-
dily,	jak	nejlépe	si	s	materiály	poradit.	Brzy	byly	jejich	stoly	obklopeny	pře-
vážně divačkami a jejich dotazy. Domnívám se, že si domů odnesly spoustu 
námětů na předvánoční tvoření a zdobení.
Spolu	s	učitelkami	a	studentkou	přijel	také	pan	Hurdálek,	zástupce	ředitele	
pro praktické vyučování a pověděl nám o Mistrovství republiky aranžérů ju-
niorů,	které	se	bude	konat	v	Českých	Budějovicích	a	zúčastní	se	jej	žáci	ško-
ly	spolu	se	svými učitelkami.	V	minulých	letech	byli	velice	úspěšní,	odváželi	
si	první,	druhá	a	třetí	místa.	Soutěže	se	účastní	23	škol	z	celé	republiky.
Za	to	krásné	odpoledne	popřejeme	všem	soutěžícím	hodně	úspěchů! 

Senior klub Velké Poříčí přeje všem občanům krásné a klidné vánoční 
svátky, zdraví a optimismus do nového roku!

Program na rok 2014 :
14. ledna - historie a současnost poříčského letiště. Povídat a promítat bude 
	 	ing.	Radomír	Marek	z	Hronova
11. února	-	Zahrádka	a	péče	o	ní 	s	Luďkem	Grohem	z Teplic	n.	Met.
11. března	-	Na	kole	po	Španělsku	-	promítat	a	vyprávět	bude	Ladislav	Týfa
8. dubna - O tom, jak se dělají noviny, pohovoří redaktor Náchodského 
 deníku
Na květen plánujeme výlet, který ještě upřesníme.

Od září probíhá v klubovně seniorů angličtina pro pokročilé, která bude 
pokračovat do května.
Od ledna 2014 plánujeme kurz angličtiny pro seniory - začátečníky. Kdo 
bude	mít	zájem,	může	se	vždy	v	úterý	od	9.00	hodin	přihlásit	v	klubovně.

Od	září	také	vyrábíme	dárky	pro	děti	v	klubu	ručních	prací,	rovněž	v	úterý,	
od 14.00 hodin v klubovně na Úřadu městyse. Kdo chce, může přijít
vyrábět, nebo si jen popovídat u kávy a čaje.

Touto cestou bych chtěla poprosit, kdo máte doma zbytky vlny, příze, nebo 
bavlny a nebudete z  ní nic vyrábět, přineste ji, budou z ní pěkné dárky. 

Děkuji Thérová

MS ČČK Velké Poříčí informuje, zve, děkuje
Zapůjčení zdravotnických pomůcek
V současné době máme v inventáři pojízdné vozíky, chodítka, klozetové 
židle, sedátko na vanu, podložní mísy, moč. lahve, nafukovací podlož. kolo, 
antidekubitní	podložku,	klín,	 	berle,	hole.	Bližší	 informace	u	naší	hospo-
dářky	Míly	Nyklíčkové	Velké	Poříčí,	Náměstí	256	(prodejna	potravin)	a	na	
tel.	776	643 265.

Dárci krve
Posláním ČK je i pomáhat hledat nové dárce krve za ty, kteří již pro věk 
nebo	nemoc	krev	dávat	nemohou.	Zdravé	zájemce	od	18	do	60	let	s	plat-
ným OP rádi přijmou na transfuzní stanici v Náchodě v pondělí a v pátek 
ráno	od	6.30	do	10	hod.	Bližší	informace	na	tel.	491	601	427.

První pomoc v kostce
Zájemci z řad občanů, sportovců, kteří se chtějí seznámit s první pomocí 
zajímavou formou, se mohou přihlásit na ÚM u p. Merklové, popř. na  
paja.jakoubkova@seznam.cz, nebo se mohou nezávazně přijít podívat mezi 
naše	mladé	-	vždy	v	pátek	od	15.30	hod.	do	Obecního	domu	2.	p	-	klubovny	
MS	ČČK	Velké	Poříčí.

Poděkování
Na závěr roku chci touto cestou moc poděkovat všem, kdo mají podíl na 
tom,	co	se	nám	v	roce	2013	podařilo.	Mám	velkou	radost	z	činnosti	na-
šich mladých zdravotníků. O některých jejich akcích jste se mohli dočíst 
v minulém zpravodaji. Zvláště se vydařil Rescue camp- 14denní hasičsko-
-záchranářský	 tábor	v	Nízké	Srbské	 i	 jeho	napodobení	zvané	„prázdniny	 
u	Jakoubků“	pro	15-22	dětí	a	mládeže	nezapomenutelné	zážitky!
Velký dík všem zdravotnicím za služby při sportovních a společenských 
událostech, dárcům při 2 sbírkách pro Diakonii a jedné mimořádné po-
vodňové. Dále prodejcům i návštěvníkům jarní a vánoční výstavy a hlavně 
vedení i všem zaměstnancům ÚM za vstřícnost, vydatnou pomoc, pod-
poru, dobré zázemí pro schůzky i zdravotnické pomůcky. Jejich půjčování 
se docela ujalo a někdy ani nedostačuje. Těšíme se na mnohdy dojemná 
setkání s lidmi z Velkého Poříčí v okolních DD s malým dárečkem před 
Vánocemi, stejně jako tomu bylo zjara.
Všem lidem bez rozdílu přeji požehnané Vánoce i nový rok 2014 - radost, 
dobro a pokoj, pevné zdraví, štěstí a hodně vzájemné lásky. 

Marie	Hajná
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SDH Velké Poříčí
Na začátku listopadu byla na městys Velké Poříčí bezplatně převedena Ta-
tra	815	z	Hasičského	záchranného	sboru	Královéhradeckého	kraje.	Tímto	
děkujeme všem, kteří se o tento převod zasloužili.
Blíží	se	zima,	a	tak	nám	nezbývá	nic	jiného,	než	zazimovat	náš	altán	a	těšit	
se na příští rok, až se tam budeme opět společně scházet na různých akcích, 
které pro Vás chceme připravovat. Tímto ale naše činnost nekončí. V zim-
ním období budeme opečovávat požární techniku, a pokud počasí dovolí, 
nastříkáme u hasičské zbrojnice led.
Vážení spoluobčané, přejeme Vám do Nového roku hodně štěstí, zdraví 
a spokojenosti.

SDH	Velké	Poříčí

Požární ochrana a prevence v našem městysi
Požární ochrana ve Velkém Poříčí je zajištěna profesionální jednotkou 
Hasičského	záchranného	sboru	s	výjezdem	v	případě	požáru	do	2	minut	
a jednotkou dobrovolných hasičů s výjezdem do 10 minut od vyhlášení 
požárního poplachu. Požár, nebo jinou mimořádnou událost, je možno na-
hlásit	na	tísňovou	linku	150	nebo	112.	V	městysi	jsou	rozmístěny	nadzemní	
a podzemní požární hydranty, jejichž funkčnost a vydatnost je ověřována 
zkouškou	(revizí)	firmou	VAK	a.s.	1x	ročně.	Dále	je	požární	voda	zajišťová-
na	z	řeky	Metuje	a	rybníku	Bagr.
V objektech ve vlastnictví městyse jsou prováděny preventivní prohlídky 
požární	ochrany	odborně	 způsobilou	osobou	a	pracovníkem	městyse	1x	
ročně se zápisem, který je předán starostovi a závady jsou neprodleně od-
straněny.	Nejčastější	 závadou	 je	 snížená	průchodnost	únikových	cest,	na	
nichž obyvatelé umísťují různé předměty (skříňky, krabice, jízdní kola, 
sáňky apod.).
A jaké jsou povinnosti občana?
Každý občan je povinen dle Zákona o požární ochraně si počínat tak, aby 
svým jednáním nezpůsobil požár. Nejvíce požárů, dle dlouhodobých sta-
tistik, je zaviněno špatným stavem komínů, kouřovodů a spotřebičů paliv  
a	neopatrností	při	vytápění.	Dle	nařízení	vlády	č.	91/2010	Sb.	o	podmín-
kách požární bezpečnosti při provozu komínů, kouřovodů a spotřebičů pa-
liv je nařízeno provádět kontrolu a čištění v těchto termínech:

Výkon	připojeného	spotřebiče	do	50	KW	na	pevné	palivo:
•	čištění	spalinové	cesty:	celoroční	provoz	3x,	sezónní	provoz	2x
•	 sezónní	provoz	 je	provoz	kdy	činnost	 spotřebiče	nepřesahuje	6	měsíců			 
   v kalendářním roce

Výkon	připojeného	spotřebiče	do	50KW	na	kapalné	palivo:
•	čištění	spalinové	cesty	3x	ročně

Výkon připojeného spotřebiče na plynné palivo:
•	čištění	spalinové	cesty	1x	ročně

Tuto činnost může každý občan provádět svépomocí, ale u všech typů spo-
třebičů	musí	1x	ročně	zajistit	kontrolu	spalinové	cesty	odborně	způsobilou	
osobou (kominickým mistrem), který vystaví potvrzení o stavu spalinové 
cesty. Toto je velmi důležité v případě požáru, kdy následně jednáte s pojiš-
ťovnou o náhradě škody. U rekreačních objektů se kontrola a čištění spali-
nové	cesty	provádí	nejméně	1x	za	rok.	U	všech	typů	spotřebičů	je	nutno	1x	
za rok provést výběr pevných (tuhých) znečisťujících částí a kondenzátu.

Další zásady požární bezpečnosti v domácnostech:
Neskladovat vlhké palivo – hrozí samovznícení.
Popel vybírat pouze do nehořlavých nádob.
Před vybíracím otvorem mít na hořlavé podlaze nehořlavou podložku.
Hořlavé	předměty	umísťovat	v dostatečné	vzdálenosti	od	zdrojů	tepla.
Na zdroje tepla a tělesa neodkládat hořlavé materiály.
Pozor na kouření a manipulaci s otevřeným ohněm.

Pár rad hasičů spoluobčanům:
V současné době, kdy je trend co nejvíce výrobků z umělých hmot, je pro 
bezpečnost občanů důležité vybavit rodinné domy a byty autonomními 
hlásiči požáru. Kouř je rychlejší než oheň. Již dvě, tři nadechnutí zplo-
din mohou být smrtelná. Kouř prohlubuje spánek, a koho kouř zastihne 

ve spánku, ten se již většinou nikdy nevzbudí. Kouřový hlásič reaguje na 
vznikající požár a zvuk sirény hlásiče spáče spolehlivě probudí a upozorní, 
že něco není v pořádku. Nelitujte pár stokorun pro zajištění bezpečnosti 
své vlastní a své rodiny! Nové domy a byty mají toto vybavení již povinné!
Nezapomeňte zajistit dostatečný přívod vzduchu k plynovým spotřebičům, 
hlavně karmám v malých koupelnách. Pozor při výměně oken za plastová, 
která velmi dobře těsní a přívod vzduchu je omezen. I zde je dobře instalo-
vat hlásič požáru.
Pozor na nekvalitní palivo, hrozí zanášení komína. Jsou známy případy, 
kdy	se	úzký	komín	zanesl	již	po	třech	měsících,	a	vypukl	požár.	Rovněž	se	
nesmí v kotli spalovat komunální odpad, neboť hrozí znečištění ovzduší  
a	toto	může	dle	zákona	obecní	úřad	pokutovat.
V podzimním období lidé spalují zahradní odpad na venkovním prostran-
ství a zplodinami kouře zamořují okolí, čímž opět porušují vyhlášku o na-
kládání	s odpady	a	obecní	úřad	může	uložit	pokutu,	popřípadě	i	zakázat	
spalování rostlinných materiálů.
Na závěr jedna dobrá hasičská rada: ŠTĚSTÍ PŘEJE PŘIPRAVENÝM.

Bedřich	Němeček	st.

Úspěšná sezona 2013 na letišti končí
V	sobotu	9.	11.	2013	uzavřel	aeroklub	na	letišti	ve	Velkém	Poříčí	letošní	se-
zonu	tradičním	rituálem	„zavírání	nebe“.	Na	tomto	setkání	členů	aeroklubu	
se hodnotí především výsledky ve výcviku a ve sportovním plachtění. Tam 
naši sportovci v posledních letech dosahují skutečně dobrých výsledků a le-
tošní	sezona	byla	velmi	úspěšná.	O	dosažených	titulech	mistryně	republiky	
juniorky Kláry Teichmannové a o vítězství Davida Macha v závodech his-
torických	kluzáků	HOP	2013	jsme	již	průběžně	ve	zpravodaji	informovali.	
V	 celostátní	plachtařské	 soutěži	 2013	 se	náš	 aeroklub	umístí	mezi	 elitou	
ze 75	bodovaných	aeroklubů.	S	nástupem	podzimu	naši	piloti	opět	zkou-
šeli	dlouhou	vlnu za	Broumovskými	Stěnami	a	David	Mach	28.	10.	dosáhl	 
s	větroněm	Discus	CS převýšení	3000	m	jako	poslední	podmínku	pro	udě-
lení zlatého plachtařského odznaku FAI. K tomu blahopřejeme! 
Obrázky z létání nejen ve vlně lze prohlížet na internetu na adrese 
http://www.lkvp.cz/fotografie-a-videa.html 
Aeroklubáci mimo létání také pracovali a na letišti provedli další stavební 
investici - „Intenzifikaci septiku vybudováním zemního filtru s kumulační 
jímkou	na	čerpání	a	rozstřik	filtrátu“.	Uvedli	tak	likvidaci	splaškových	vod	
do	souladu	s	vyššími	nároky	na	ochranu	životního	prostředí.	Finální	úpra-
vou terénu letos skončila i vyvážka zemin z protipovodňových opatření  
v městysi a západní část letiště s předpolím vzletové a přistávací dráhy je 
opět	zatravněna	a	únosná	a	plně	využitelná.
S	určitou	hrdostí	můžeme	oznámit,	že	AeČR	projevil	k	našemu	aeroklubu	
velkou důvěru a svěřil mu pořadatelství plachtařského mistrovství ČR ju-
niorů v červenci 2014. Přitom chceme zachovat tradici a v srpnu uspořádat  
již	XIII.	ročník	mezinárodního	závodu	historických	kluzáků	-	HOP	2014.	
Takže se máme na co těšit, ale především dobře připravit, aby vše proběhlo, 
jak	se	patří	a	účastníci	od	nás	odjížděli	jen	s dobrými	vzpomínkami.	

Aeroklub/Mk

Oddíl	 Skautů	Velké	Poříčí	děkuje	 svým	příznivcům	za	projevenou	
pomoc a všem spoluobčanům do nového roku přeje všechno dobré, 
hlavně pevné zdraví. 

Skauti	Velké	Poříčí

P o z v á n k a
Výbor	Honebního	společenstva	Velké	Poříčí	

zve členy honebního společenstva na:

VALNOU HROMADU 
Schůze	se	koná	dne	13.	12.	2013	v restauraci	u	Hanušů.	

Začátek	je	v 	18.00	hod.	
Program schůze - na místě, občerstvení zajištěno. 

Srdečně	zve:	Výbor	HS	Velké	Poříčí
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Taneční večery
V minulém čísle zpravodaje jsme informovali o možnosti pokračování pá-
tečních tanečních večerů na sále Obecního domu. Vše bylo podmíněno 
znovuzprovozněním restaurace. To se bohudík povedlo a od 1. 11. restau-
race funguje. Přesto jsme se rozhodli, že již v tomto roce taneční večery po-
řádat nebudeme – blíží se vánoční čas a začneme až v březnu příštího roku. 
Tancechtivým lidem se tímto omlouváme a věříme, že na jaře po skončení 
plesové	sezony	to	zase	v	„Obecňáku“	rozjedeme.

Josef Král

Knihovna informuje
V listopadu	jsme	si	s dětmi	z MŠ	Velké	Poříčí	povídali	o	posvícení.	Naše	
setkání bylo obohaceno o ukázku svěcení kostela na malém modelu, dále 
jsme společně vyzdobili májku a nakonec si děti vyrobily koláče nazývané 
„zváče“.	Některé	děti	si	své	výrobky	odnesly,	jiné	je	nechaly	v knihovně	pro	
připravovanou předvánoční výzdobu. 
V knihovně nabízíme možnost zapůjčení zábavných her pro příjemné trá-
vení volného času. V adventním čase můžete v knihovně tvořit vlastní ad-
ventní věnec – materiál je nutné si obstarat vlastní (doporučujeme věnec 
–	plastový/molitanový	kruh,	4	svíčky,	mašle	a	stuhy,	smrkové	větvičky,	jiné	
dekorace dle vlastního výběru).
Přejeme Vám krásné prožití vánočních svátků a šťastný nový rok 2014!

Kateřina	Šrůtková

KULTURA

Vánoční zpívání a posezení pro seniory
Zveme	naše	drahé	seniory	na	zpívání	dětí	z MŠ
u	vánočního	stromu	na	náměstí	od	16.30	hodin

a dále na tradiční vánoční posezení, které proběhne 
10. 12. 2013 od 17 hodin v sále Obecního domu.

SVČ	Déčko	Náchod	ve	spolupráci	s Městysem	Velké	Poříčí	pořádá
na náměstí ve Velkém Poříčí před Obecním domem

ŽIVÝ BETLÉM
na čtvrtou adventní neděli 22. prosince 2013

Program:
15.30	hodin	–	vánoční	zpívání	v podání	dětí	

z naší mateřské školy
16.00,	17.00	hodin	–	živý	betlém

Malé	občerstvení	zajištěno.	Srdečně	zvou	pořadatelé.

OBECNÍ PLES
Připravujeme	3.	Obecní	ples	ve	Velkém	Poříčí

Uskuteční se v pátek 14. února 2014.
Místenky se budou prodávat na Úřadě městyse 

od	15.	ledna	2014.

MO KDU-ČSL ve Velkém Poříčí
pořádá tradiční

45. LIDOVÝ PLES
v sobotu 25. ledna 2014 

v novém sále Obecního domu na náměstí 
ve Velkém Poříčí.

■ hudba Michal Meisner ze Dvora Králové n. L.
■ začátek ve 20 hodin 

■ vstupné 70 Kč
■	mládeži	do	16	let	nepřístupno

Společenský	úbor,	bohatá	tombola,	
domácí kuchyně.

Vstupenky	budou	v předprodeji	na	úřadu	městyse.
Srdečně	zveme	naše	občany	i	přespolní.	

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK V IC HRONOV

Středa 18. prosince 2013 v 19.00 hodin
Jiráskovo divadlo Hronov

VÁNOČNÍ KONCERT 2013

Václav Hybš s orchestrem
a jeho hosté

Hosté:
Pavlína Filipovská, Karel Štědrý, 
Štěpán Růžička, Lucie Zemanová,
Tereza Nálevková a Václav Dufek

Vstupné:
Kč 250,- 230,- 210,-

Na „Vánoční koncert 2013“ si můžete 
vstupenky zakoupit již nyní v předprodeji 

v Informačním centru Hronov, tel: 491 483 646.
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Tělové	svíce	jsou	jednoduchou,	ale	velice	účinnou	detoxikační	pomůckou.	
Vytahují z těla záněty, otoky, cysty, krevní sraženiny i kamínky. Jejich po-
užitím uvolníme místa sužovaná bolestí, zbavíme tělo hlenů a odstraníme 
migrény. Mohou se aplikovat dětem i těhotným. Lze je použít i v případech, 
kdy jsou jiné metody nevhodné. 
Účastníci přednášky se mohou dozvědět, jak léčení pomocí těchto svící 
probíhá a na jaká místa těla je lze přikládat. Přednášku povede paní Ivana 
Čermáková	–	léčitelka	a	absolventka	Systému	přírodního	léčení	a	vzdělá-
vání.

Podzimní výlet seniorů
Letošní	putování	nás	zavedlo	do	Miletína	a	Hořic.	V Hořicích	jsme	navští-
vili místní muzeum s malou galerií a dále rozhlednu nazývanou Masary-
kova	věž	 samostatnosti.	Z věže	vysoké	25	m	byl	krásný	výhled	do	okolí,	
dokonce	jsme	měli	štěstí	a	viděli	jsme	Krkonoše	se	Sněžkou.	Věž	je	krásnou	
ukázkou	sochařských	architektů	Fr.	Blažka,	J.	Vávry	a	K.	Lenharta.	Uvnitř	
budovy	je	umístěno	malé	muzeum	a	pietní	síň	se	jmény	obětí	válek	z Ho-
řicka.	Z Hořic	jsme	poté	pokračovali	do	Miletína,	kde	nás	čekala	návštěva	
rodného romku K. J. Erbena. Do malé chaloupky jsme se téměř nevešli, 
světnice byly malé a nevyhřívané. Před obědem jsme měli trošku volného 
času, který jsme využili na nákup miletínských motlitbiček – druh perníč-
ků s marcipánem, cukrovou polevou a mandličkou na vrchu. V restauraci 
Sousedský	dvůr	na	náměstí	 jsme	pojedli	 chutný	oběd	a	 těšili	 se	na	další	
návštěvu, kterou bylo Muzeum amatérského divadla. Návštěva byla velmi 
zajímavá,	pan	Lánský	se	nám	věnoval	s maximální	péčí,	škoda	jen,	že	jsme	
měli omezené množství času a nemohli zůstat déle. Čekala nás ještě ná-
vštěva	továrny	Hořických	trubiček,	kde	 jsme	mohli	malým	okénkem	na-
hlédnout do výrobny a v  místním obchůdku si zakoupili různé velikosti 
balení výborných cukrářských výrobků. Posledním bodem programu byla 
návštěva	Miletínských	lázní.	Na	místě,	kde	v 18.	století	byly	vystavěny	láz-
ně, dnes najdeme pouze pramen, z kterého vyvěrá léčivá voda, obsahující 
v sobě částky skalice, soli, síry, ledku a pryskyřice. Kromě toho zde zůstala 
zachována kaple a v bývalém hostinci je dnes restaurace s možností ubyto-
vání.  Počasí nám přálo, nálada byla výborná a navíc jsme si z výletu přivezli 
sladké pamlsky. 

Kateřina	Šrůtková

Turistika
Blíží	 se	 zima	 a	 končí	 doba	organizovaných	 vycházek.	Turisté	 z Hronova	
podnikli	řadu	akcí	po	blízkém	okolí,	ale	uspořádali	i	5	autobusových	zájez-
dů. Při místních vycházkách jsme navštívili místa, kde jsme dlouho nebyli, 

ale	našla	se	i	zákoutí,	kde	jsme	šli	poprvé.	Velmi	pěkná	trasa	vedla	z Horní-
ho Adršpachu do polského Chelmska, nakloněno nám bylo i počasí. První 
autobusový zájezd směřoval do České Třebové, kde jsme kromě krásné pří-
rody obdivovali rotundu a hezké vlakové nádraží. Na Českomoravské vyso-
čině jsme šli v okolí Velkého Dářka, svezli se vláčkem v Polničce a navštívili 
kostel na Zelené hoře (památka UNECO). Do hor jsme se vydali koncem 
srpna a to na Rýchory - počasí bylo slunečné, výhledy skvělé. Deštivé poča-
sí	nás	provázelo	při	výletě	do	Starých	Hradů.	Mnozí	z nás	šli	na	prohlídku	
hradu	a	stálo	to	za	to.	A	pak	cestou	necestou	a	blátem	jsme	se	vydali	do	So-
botky,	někteří	z nás	si	při	zlepšení	počasí	vyšlápli	na	Humprecht	za	výhledy.	
I přes nepřízeň počasí panovala dobrá nálada.  Poslední výlet  autobusem 
do	Orlických	hor	provázelo	sluníčko,	trasa	vedla	ze	Šerlichu	do	Olešnice,	
všichni byli  spokojeni. Členové výboru již připravují plán akcí pro příští 
rok a přivítají návrhy z řad ostatních turistů.
Všem přejeme do příštího roku pevné zdraví a těšíme se na shledanou na jaře.

Chvalinová Marie, Odbor turistiky 

Do Velkého Poříčí se po dlouhých letech vrátil hokej 
Tým	Hc	Sršni	Velké	Poříčí	byl	letos	přihlášen	do	3.	ligy	neregistrovaných	
hokejistů s cílem probojovat se v premiérové sezoně do závěrečných bojů 
play-off. Dosavadní výsledky po odehraných pěti kolech nasvědčují tomu, 
že si hokejisté z našeho Městyse vedou velice dobře a jejich cíle budou na-
plněny.	Sršni	nastříleli	soupeřům	30	branek	a	obdrželi	8.	V budoucnu	mají	
naši	hokejisté	i	mimo	hokejové	cíle,	a	to	vytvoření	hokejových	webových	
stránek svého týmu. Žádáme veřejnost o jakoukoliv fotografickou doku-
mentaci z dob minulých, kdy se ve Velkém Poříčí hrával hokej na soutěžní 
úrovni.	Kontaktní	osobou	je	vedoucí	mužstva	Tomáš	Petr.	

Tabulka	po	5.	kolech
Hc	Sršni	Velké	Poříčí	 15
Hc	Olivětín	 9
Hc	Havlovice	 8
Hc	Č.	Kostelec	 6
Hc	Jamajští	Tygři	V.	Petrovice		 5
Hc	Marco	Náchod	 2

Celý	tým	Hc	Sršni	Velké	Poříčí	chce	tímto	způsobem	poděkovat	za	podpo-
ru při nákupu nových dresů a realizaci znovuobnovení hokeje v naší obci 
Městysi Velké Poříčí a firmám Proto CZ, Podlahy Ducháč, Elektro Aula, 
truhlářství	Lokvenc,	Martin	Verner	a	Martin	Strelec.		

Tomáš Petr  

Mladší přípravka TJ Velké Poříčí
Podzimní část sezóny je za námi a tak můžeme rekapitulovat.
Po loňském roce, kdy jsme zvítězili v okresním přeboru mladších přípra-
vek,	jsme	velice	úspěšně	vstoupili	i	do	toho	letošního.	S velice	omlazeným	
kádrem,	kdy	nám	do	starší	kategorie	odešlo	9	skvělých	hráčů,	jsme	byli	nu-
ceni do sestavy zabudovat nové hráče. Myslím, že toto se povedlo, a hráči, 
kteří nastoupili, jasně ukázali, že oni budou Ti, kteří je nahradí.
Kostru	týmu	jsme	poskládali	od	brankáře	Štěpána	Vlčka,	v obraně	dostal	
přednost nekompromisní Adam Přibyl a největší překvapení skvělý Kuba 
Rak,	v útoku	nastoupila	Týna	Agilera	Friedová	a	nejlepší	střelec	celé	okres-
ní soutěže mladších přípravek Filip Vlček. Toto jádro doplnili v obraně Pa-
trik	Pašťálka	a	Lukáš	Vagay,	do	útoku	naskočili	čertík	Honzík	Friede,	Míša	
Šretr	a	Šimon	Navrátil.
Celou podzimní část soutěže jsme prošli vcelku suverénně. Celkově jsme 
sehráli	16	zápasů,	v nichž	jsme	12x	zvítězili	a	jen	4x	odešli	poraženi.
Nejvíce si však ceníme, že naši nejmenší jako jediní dokázali porazit i suve-
rénního lídra z Červeného Kostelce, samozřejmě, že na srdci hřejí i tři ví-
tězná	utkání	se	sousedem	z Hronova.	Dále	jsme	za	sebou	nechali	i	družstva	
AFK	Hronov,	Spartak	Police	nad	Metují,	Sokol	Zábrodí	a	Jiskra	Machov.

SPORT

Knihovna městyse Velké Poříčí 
Vás srdečně zve na přednášku

Léčení pomocí tělových svící
V úterý 3. 12. 2013 od 17 hodin
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Jako jasný cíl pro jarní část okresního přeboru mladších přípravek si dá-
váme	 udržet	 současný	 stav,	 zlepšit	 důraz	 v  obraně,	 přechod	 do	 útoku.	
Doufám, že i tím přijdou krásné kombinace, nádherné branky a stejně tak  
i radost po vítězném zápase. Chceme postupně dát šanci i dalším hráčům 
z našeho kádru. 
Na závěr bych chtěl poděkovat všem trenérům, rodičům a příznivcům 
poříčského mládežnického fotbalu za podporu a čas, který věnují našim 
nejmenším. 
Stále	hledáme	další	nové	tváře	a	hráče,	kteří	by	chtěli	jednou	nahradit	třeba	
takové hvězdy jako Petra Čecha, Pavla Nedvěda a Tomáše Rosického, kdo-
ví,	třeba	jsou	někde	mezi	námi…..

Celková naše bilance vítězství-remíza-porážka
TJ Červený Kostelec   1-0-2
AFK	Hronov	 	 	 3-0-1
Jiskra	Machov	 	 	 3-0-0
Spartak	Police	 	 	 2-0-1
Sokol	Zábrodí	 	 	 3-0-0

Naši střelci
Vlček	Filip	 28
Friedová	Týna	 25
Friede	Honzík	 6
Přibyl Adam 4
Jakub Rak 4
Vlček	Štěpán	 1

Martin Vlček, trenér a vedoucí družstva mladší přípravky
www.velkeporici-pripravka.cz

Fotbalový podzim starší přípravky
Zrodila	se	myšlenka	přihlásit	kluky	ročník	2003	a	2004,	tedy	starší	příprav-
ku, do krajské fotbalové soutěže. 
Tito kluci – spolužáci, plus dva tři další kamarádi z blízkého okolí spolu 
hrají	již	od	mladší	přípravky.	A	protože	měli	úspěchy	vloni	jako	malí,	ne-
sou si své fotbalové dovednosti dál. Pokud se společně podíváme na naše 
soupeře, tak všichni budí respekt, neboť jsou to větší města našeho okolí. Již 
prázdninové předturnaje nám dávaly naději, že se snad v „kraji„ neztratí-
me.	Hrát	skutečně	pěkné	přípravné	zápasy	s mužstvy	z Vamberka,	Jaroměře 
či Vrchlabí, to byla síla, která nás řádně prověřila. A tak celý fotbalový pod-
zim	naši	kluci	bojovali	 jako	 tým.	Byly	 to	vydařené	zápasy	plné	krásných	
akcí, přihrávek a gólů. A byly to zápasy, kdy proti nám stál opravdu silný 
soupeř	(třeba	ze	Dvora	Králové	nebo	Broumova)	a	kluci	společně	znovu	
bojovali a nevzdávali se. 
Odměnou za tuto „dobrou práci„ je prozatím třetí místo v tabulce. Výborné 
výkony	gólmanů,	souhra	naší	obrany	a	krásné	akce	zálohy	společně	s úto-
kem. To vše je možné vidět na fotbalovém hřišti.
Na	našich	webových	stránkách	si	můžete	malé	fotbalisty	prohlédnout.

Pavel	Grund

MLADŠÍ ŽÁCI (roč. nar. 2001 a ml.) 
– krajský přebor – skupina D
Pro	sezonu	2013/2014	je	družstvo	mladších	žáků	tvořeno	kromě	jediného	
hráče	r.	2001	rovnoměrně	hráči	r.	2002	a	2003,	takže	se	jedná	o	takový	me-
zistupeň mezi starší přípravkou a mladšími žáky. 
Rádi bychom v této sezoně nasbírali co nejvíce zkušeností, přitom doufá-
me, že se ani s takto mladým mužstvem v krajské soutěži herně neztratíme. 
Nasbírané	zkušenosti	bychom	rádi	posléze	zúročili	v	sezoně	2014/2015.
V podzimní	části	 jsme	absolvovali	18	utkání,	ve	kterých	 jsme	vybojovali	
4	výhry,	1	remízu	a	13-krát	 jsme	odešli	poraženi	při	skóre	24:52.	V	řadě	
zápasů naše mužstvo předvedlo bojovné výkony i líbivý kombinační fotbal.

Pořadí Tým Zápasy V R P Skóre Body

1 Dvůr Králové 		18 14 3 1 67:11 		45

2 Broumov 		18 14 1 3 54:19 		43

3 Rtyně/Úpice 		18 13 1 4 58:17   40

4 Č. Kostelec 		18 10 1 7 49:25 		31

5 Velké Poříčí 		18 4 1 13 24:52 		13

6 Hronov/Police 		18 4 0 14 15:54   12

7 RSCM	Rozkoš 		18 0 1 17 8:97     1

Do	konce	roku	2013	nás	čekají	3	zimní	halové	turnaje:
24.	11.	Halový	turnaj	TJ	Jičíněves,	Nová	Paka
		7.	12.	O	čertovský	pohár,	Broumov
21. 12. Memoriál Leokáda Kollerta, Rtyně v Podkrkonoší

Sestava	mladších	 žáků:	Rubeš	 Jaroslav,	Kubeček	 Jan,	 Beran	Aleš,	Hampl	
Matěj,	Beran	Jaromír,	Hrubý	Denis,	Pelda	Marek,	Gois	Filip,	Bohuněk	Filip,	
Hornych	Štěpán,	Zeman	Lukáš,	Staněk	Martin
Vedoucí	mužstva:	Hornych	Stanislav
Trenéři:	Beran	Aleš,	Čermák	Josef
Přijďte	nám	fandit!	Sledujte	náš	web	www.fotbalvp.webnode.cz!

K oslavám 100 let základní školy ve Velkém Poříčí
Vydařených	oslav	se	zúčastnilo	mnoho	bývalých	absolventů	školy	jak	z naší	
obce	tak	i	přespolních.	Byl	jsem	přítomen	na	řadě	akcí	na	náměstí,	ve	škole	
i na hřišti, abych to mohl zmapovat pro kroniku, ale všechno se stihnout 
nedalo.	Lidé	stále	přicházeli	a	odcházeli,	a	tak	se	účast	nedala	spočítat.	Také	
ve škole na chodbách i ve třídách bylo průběžně zaplněno. Na tento den 
oslav	28.	září	2013	jsem	svolal	setkání	naší	třídy	8.	A	(1950	–	1958).	Proto	
bych se chtěl podělit také o svoje vzpomínky na naše školní léta. 

RŮZNÉ
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Do	školy	 jsem	začal	chodit	1.	září	1950,	 třídním	učitelem	byl	až	do	páté	
třídy	 Josef	 Burdych,	 jen	 ve	 druhé	 třídě	 ho	 vystřídala	 Anežka	 Hejlková.	
V šesté	třídě	nás	převzala	Olga	Švorcová	a	pak	v sedmé	a	osmé	třídě	to	byl	
Karel	Link.	Vzpomínám	na	další	učitele,	jako	byli	Josef	Šumšal,	Eliška	Vac-
ková. O dějinách starověkého Řecka a Říma uměl poutavě vyprávět učitel  
Šnajdr,	a	proto	dějepis	v té	době	patřil	k mým	oblíbeným	předmětům.	Také	
vzpomínám na učitele Veselého, kdy jsme v hodinách přírodopisu stavěli 
skalku, a každý měl dovézt nějaký pískovcový kámen z okolí. Vezl jsem ka-
meny z lesa na dřevěném vozíku, ze svahu se to rozjelo a vozík se polámal, 
doma jsem dostal vyhubováno. Také na bývalém Koubově zahradnictví 
jsme pěstovali zeleninu pro školní jídelnu (dnes tu stojí nová budova školní 
jídelny	 a	 tělocvičny).	Od	naší	 6.	 třídy	byl	 ředitelem	 školy	Oldřich	Vítek,	
komunistický kariérista. Proto jsem oceňoval odvahu našeho třídního uči-
tele	Karla	Linka,	který	 s námi	na	besídku	v  Jiráskově	divadle	v Hronově	
nacvičil tehdy aktuální píseň: „Projeď Poříčím, projeď Poříčím, neuvěříš 
svým očím. Cestu máme samou díru, spravte nám to na mou víru, slavný 
MN	výbore,	udělej	bum“.	Tenkrát	bydlela	naše	rodina	v nájmu	v čp.	103	
(v dnešní Martincově ulici) a dům patřil Kuldovým z Jetřichova. Později 
dům	koupili	Hurdálkovi.	Do	školy	jsme	chodili	po	blátivé	cestě	–	červenici,	
dláždění začínalo až před náměstím. Pan učitel Link nás vyučoval hudbě, 
zpěvu,	tělocviku	a	matematice.	S oblibou	odříkával	Ludolfovo	číslo	na	dva-
náct	míst	za	desetinnou	čárkou.	Hrával	na	housle	a	nepozorné	žáky	káral	
smyčcem po hlavě nebo přes ruce. V hodinách výtvarné výchovy nás brával 
do plenéru nebo přinesl do třídy květiny, větévky nebo ovoce, které jsme 
potom malovali. Tak probudil i můj zájem o výtvarné umění. Ze školy jsme 
vycházeli	ve	školním	roce	1957/58	z třídy	8.	A,	studium	jsme	ukončili	zá-
věrečnou	zkouškou.	Od	školního	roku	1960/61	pak	začala	devítiletá	školní	
docházka již bez závěrečné zkoušky.
Protože jsem prospěl s vyznamenáním, hlásil jsem se ke studiu na výtvarné 
škole. Ředitel soudruh Vítek si mě zavolal a oznámil mne:   
„Máš sice vyznamenání, jsi ale z věřící rodiny, a tak půjdeš do dolů, v lep-
ším	případě	do	učení“.	Doma	zavládl	smutek,	babička	Apolena	Cvejnová	
se namíchla, a protože tkalcovala se soudružkou Endlerovou, řekla jí, co si 
myslí,	a	jestli	by	se	nepřimluvila.	A	ono	to	zabralo.	Soudruh	ředitel	Vítek	si	
mě	zavolal	znovu	a	řekl	mě:	„Studovat	můžeš	jen	na	průmyslové	škole	stroj-
nické	v Náchodě“.	A	tak	bylo	o	mém	povolání	rozhodnuto.	Ale	i	v tomto	
strojírenském oboru jsem našel zalíbení a pracoval v něm po celý aktivní 
život až do důchodu.  
Výtvarná činnost pak zůstala mým celoživotním koníčkem, jen v žertu 
jsem někdy dodával, že vlast tak přišla o národního umělce. Ale ona to 
taková legrace nebyla, vlast skutečně přišla o mnoho nadaných lidí, kteří 
z politických důvodů nemohli studovat nebo později emigrovali.
V odpoledních hodinách jsme pokračovali v oslavách setkáním spolužá-
ků	naší	třídy.	Sešlo	se	nás	celkem	u	školy	patnáct	a	ještě	dva	přišli	později	
s námi	posedět.	Šest	našich	spolužáků	již	zemřelo	a	několik	se	jich	nehlásí.	
Všichni přítomní spolužáci byli s průběhem oslav i s naším setkáním velice 
spokojeni.

Václav Cvejn, kronikář

Emeritní hronovský farář P. Ladislav Šidák 
zemřel v sobotu 26. října 2013

V sobotu	26.	října	2013	zemřel	v Rokytníku	u	Hronova	dlouholetý	admi-
nistrátor	a	farář	farnosti	Hronov,	páter	Ladislav	Šidák.	Narodil	se	16.	února	
1931	v Bousově,	ve	farnosti	Ronov	nad	Doubravou.	Na	kněze	byl	vysvěcen	
24.	června	1962	v katedrále	v Litoměřicích.	Jako	kaplan	působil	v Lomnici	
nad Popelkou, postupně jako duchovní správce působil ve Zdechovicích, 
Kladrubech nad Labem, Lipolticích, Cholticích a Turkovicích. Administ-
rátorem	farnosti	Hronov	byl	ustanoven	1.	dubna	1981	(po	úmrtí	P.	Václava	
Hartmana).	Přitom	spravoval	 také	 farnosti	Velké	Poříčí,	Stárkov	a	Horní	
Vernéřovice-Jívku.
Od	 1.	 ledna	 1995	 byl	 jmenován	 farářem	 v  Hronově	 a	 působil	 zde	 do	 
1.	srpna	2005,	kdy	odešel	na	zasloužený	odpočinek.	Ve	výše	jmenovaných	
farnostech	však	dále	dle	svých	možností	vypomáhal	až	do	1.	pololetí	2013.	
Ve	své	nemoci	byl	na	hronovské	faře,	v Hospici	v Č.	Kostelci	a	naposled	
v péči rodiny Doležalových v Rokytníku, kde také zemřel. Patří mu naše 
poděkování i vzpomínka za jeho obětavou dlouholetou službu. 
Naše	 farnosti	 se	 s páterem	Ladislavem	Šidákem	rozloučily	při	bohosluž-
bách	ve	farním	kostele	Všech	svatých	v Hronově	ve	středu	30.	října	2013	
od	15	hodin.
Hlavním	 celebrantem	 byl	 králo-
vehradecký biskup mons. Jan Vo-
kál, při obřadech přisluhovalo na 
30	kněží	z náchodského	vikariátu	
i z dalších farností.
Pane, dej svému služebníku věčné 
odpočinutí a světlo věčné ať mu 
svítí. 
Za městys a farnost Velké Poříčí 
Václav Cvejn, radní a člen PRF.

Snímek P. Ladislava Šidáka při kázání ve 
středu 13. února 2013 v kostele Navštívení 
Panny Marie ve Velkém Poříčí

Bylo dobře, že k nám přišli svatí Cyril a Metoděj?
Letos	se	slavilo	1150.	výročí	příchodu	slovanských	apoštolů	Cyrila	a	Me-
toděje na Velkou Moravu, počátek křesťanství v našich zemích. Mluví se  
o tom, že s jejich příchodem přišla také kultura, písmo, vzdělanost a podob-
ně. Někdy ale naopak slyšíme námitky toho druhu, že prý tito bratři měli 
zůstat tam, kde byli, že jsme tu křesťanství a křesťanskou kulturu nechtěli. 
Zaznívají názory, že křesťanství bylo zpátečnické, že bránilo rozvoji Evropy, 
že bránilo vědeckému pokroku, že působilo nesvobodu, že Církvi vždy šlo 
jen o její moc a lidé pod její vládou trpěli. 
Historie,	pokud	se	jí	skutečně	zabýváme,	říká	ovšem	něco	zcela	jiného.	Po-
kud	jde	o	Slovany,	ti	byli	tehdy	o	mnoho	pozadu	za	vyspělými	kulturami	
Franské	nebo	Byzantské	říše.	Tam	už	bylo	rozvinuté	školství,	věda,	zatímco	
Slované	neuměli	ani	číst	nebo	psát.	Také	náboženství	starých	Slovanů	asi	
nebylo	tím,	co	bychom	si	dnes	přáli.	Byla	to	primitivní	víra	v božstva,	která	
byla krutá, svévolná, byli to smyšlení bohové, kterých se lidé báli, snažili se 
je	usmiřovat	různými	rituály,	dokonce	i	lidskými	oběťmi.	Staří	Slované	rádi	
přijali nové náboženství nejprve asi ne proto, že by pochopili jeho pravdi-
vost a vnitřní hodnotu, ale proto, že bylo daleko přívětivější k člověku a také 
proto, že se chtěli přiblížit sousedním vyspělým národům, které křesťanství 
přijaly už dlouho před nimi. 
Mohli bychom dlouze vypočítávat pozdější přínos Církve pro naši civilizaci. 
Rozvoj křesťanské kultury, písemnictví, Církev hlavně ve svých klášterech 
dokázala uchovat to nejcennější z antické kultury, která zanikla při stěho-
vání národů. Křesťanství se stalo velkou inspirací pro umění, které Církev 
velmi podporovala, protože dotek opravdové krásy přivádí člověka k jejímu 
původci,	tedy	k Bohu.	Dlouho	bychom	mohli	jmenovat	slavné	křesťanské	
umělce,	jako	byl	např.	Giotto,	fra	Angelico,	Michelangelo,	Bernini,	Palestri-
na,	Vivaldi,	u	nás	Parléř,	Santini,	Dvořák	a	mnoho	dalších.	V pohanských	

Kovář Josef Drašnar věnoval Základní škole ke 100letému výročí malý dárek, kovaný funkční 
zvonek a předal ho řediteli ZŠ RNDr. Janu Strašilovi.

✞
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národech nebyla příliš známá nějaká mezilidská solidarita, pomoc potřeb-
ným, nemocným, postiženým. Ti všichni byli většinou opuštěni, zůstali bez 
pomoci. Zatímco nauka Ježíše Krista, jeho přikázání lásky vedlo k pomo-
ci potřebným, hned od počátku vznikaly spolky, které se staraly o chudé  
a nemocné, zmírňovaly utrpení při různých katastrofách, stavěly se nemoc-
nice, sirotčince, hospice a podobně. Církev přispěla k vybudování jednotné 
křesťanské Evropy ve středověku, který nebyl vůbec temný, jak se někdy 
říká. Ano, křesťanství nedovedlo a nikdy nedovede vychovat dokonalého 
člověka,	nikdy	nedokáže	úplně	zamezit	 zločinům	nebo	válkám,	ale	přes-
to se jejím výchovným působením společnost velice kultivovala, i mnoha 
válkám se podařilo zabránit. Dodnes nám přijde normální, že se nekrade, 
nelže, nepodvádí, že se lidé k sobě chovají uctivě, že si pomáhají. Ovšem to 
všechno je z velké části právě přínosem křesťanství, přínosem, který si už 
ani neuvědomujeme. A jak se dnes víra vytrácí, tak se zase morálka vrací do 
pohanských	dob.	Šíří	se	bezohlednost,	krutost,	egoismus…		
Naprosto zásadním způsobem Církev přispěla k rozvoji vzdělanosti a vědy, 
což	můžeme	jasně	vidět	třeba	na	daleko	menší	úrovni	vzdělání	v zemích	
nekřesťanských.	 Jaká	 byla	 vzdělanost	 a	 úroveň	 vědy	 například	 v  Africe	
nebo v Indii předtím, než se tam dostala z Evropy? Důvod spočívá už v sa-
motném náboženství. Víra Indů stojí na tom, že vše řídí bohové a my lidé 
jsme vůči nim naprosto bezmocní, nemá smysl se snažit něco poznat nebo 
zdokonalit.	Totéž	platí	pro	islám,	kde	Alláh	vše	ovládá,	Slunce	třeba	zapa-
dá ne kvůli přírodním zákonům, ale proto, že se tak Alláh právě rozhodl. 
Naproti	tomu	křesťanství	věří	v Boha,	který	je	moudrý,	dokonalý,	nejedná	
podle	nějaké	své	momentální	nálady.	Bůh	je	ten,	který	všemu	dává	svůj	řád	 
a zákony, které my lidé pak můžeme zkoumat, odhalovat a využívat pro 
naše	dobro.	Bez	tohoto,	pro	nás	dnes	samozřejmého	předpokladu,	že	svět	
má svůj pevný řád, by žádná věda nebyla možná. Centry vědy byly zpočát-
ku zvláště kláštery a později univerzity také založené Církví. Obě tyto in-
stituce	vytvářely	jakési	informační	sítě,	jakýsi	tehdejší	„internet“,	kde	se	vy-
měňovaly informace, nové poznatky, diskutovalo se o nich, a tak se poznání 
velmi rozvíjelo. Mniši z různých zemí se totiž pravidelně setkávali, studenti 
a profesoři univerzit putovali ze školy na školu. Zase bychom mohli uvádět 
mnoho	známých	křesťanských	vědců:	františkán	Roger	Bacon	ve	13.	stole-
tí	vlastně	založil	moderní	vědu	svou	metodou	pozorování	a	experimentu,	
mezi jezuity bylo mnoho vynikajících matematiků a astronomů, víra byla 
oporou	vědců	jako	Kepler,	Pascal,	Newton,	Planck,	Pasteur,	brněnský	ře-
holník	Gregor	Mendel	 založil	moderní	genetiku,	belgický	kněz	Lemaitre	
jako	první	přišel	s teorií	vzniku	vesmíru	tzv.	velkým	třeskem.	Stále	se	ov-
šem	připomínají	naprosto	nevýznamné	případy	sporů,	 jako	byl	ten	Gali-
leův, kde on jednak tvrdil něco, co se prokázalo až mnohem později, tedy 
ony oběhy planet, a hlavně své názory prosazoval velice ostře vůči svým 
oponentům. Málo se ví, že u nás v Čechách vybudovali velmi dokonalý sys-
tém českých škol pro všechny vrstvy mládeže právě ti (dodnes nenávidění) 
jezuité	v takzvané	době	temna.	Byla	to	ovšem	spíše	doba	rozkvětu.	
Křesťanství dalo základ moderní myšlence o lidských právech, o důstojnos-
ti každého člověka, o svobodě. Opět si to srovnejme se svobodou člověka, 
s právy žen v jiných kulturách. Církev právě přinesla velkou ochranu žen  
a dětí tím, že vždy trvala na manželské věrnosti, na stabilitě a trvalosti rodi-
ny. Jinde byla žena pouze majetkem muže a on s ní mohl celkem libovolně 
nakládat. Církev vždy přinášela mravní pokrok společnosti, v Církvi vy-
rostlo mnoho světců ve všech dobách, byli to lidé nám známí i neznámí, je 
dobré seznámit s těmito často hrdinskými příběhy. 

(pokračování v příštím čísle)

Vánoční bohoslužby v kostele Navštívení P. Marie 
ve Velkém Poříčí:
24. 12. ve 22.00 slavnost Narození Páně
25.	12.	v 9.45	Boží	Hod	vánoční
26.	12.	v 9.45	svátek	sv.	Štěpána
1.	1.	v 9.45	Nový	rok,	slavnost	P.	Marie	Matky	Boží

S přáním	všeho	dobrého
P. Jaroslav Jirásek, Římskokatolická farnost V. Poříčí

Firmě Saar Gummi se daří
V říjnovém čísle zpravodaje jsme Vás informovali o dokončení stavby mí-
sírny směsí. V současné době probíhá instalace technologií a odlaďování 
segmentů	linek.	Zahájení	provozu	mísírny	je	plánováno	na	6.	ledna.	S ote-
vřením mísírny souvisí i probíhající výběrová řízení na klíčové technické 
pozice,	které	jsou	zveřejněny	na	webových	stránkách	Saar	Gummi.	
Převzetím konkurenční výroby došlo ke zvýšení objemu výroby těsnění pro 
modely	vozů	VW	Up!,	Škoda	Citigo	a	Seat	Mii.	Daří	se	i	u	připravovaných	
modelů	pro	vozy	Mercedes	a	v nejvyšší	modelové	řadě	vozů	BMW.
Společnost	Saar	Gummi	splnila	také	všechny	podmínky	pro	přidělení	pres-
tižního ocenění Q1 od společnosti Ford Motor Company. Ocenění Q1 je 
udělováno	dodavatelům	Fordu,	kteří	dosáhli	stabilní	úrovně	kvality	uspo-
kojování zákazníků splněním požadavků výrobců aut na řízení kvality, do-
dávek a materiálů. 
Jelikož na trhu práce je dlouhodobě nedostatek technických odborníků, za-
hajuje	společnost	Saar	Gummi	intenzivní	spolupráci	se	školami,	které	mají	
blízko	k jejímu	zaměření.	Za	účelem	výchovy	svých	potenciálních	zaměst-
nanců	bude	společnost	realizovat	odborné	praxe,	exkurze	a	nabídne	diplo-
mové práce pro studenty technických škol. Ti nejlepší pak mají šanci získat 
v budoucnu perspektivní uplatnění u stabilní a rozvíjející se společnosti. 
Na	 konci	 listopadu	 se	 zástupci	 společnosti	 zúčastní	 Studentské	 vědecké	
konference	na	VŠCHT	v Praze	a	začátkem	prosince	Veletrhu	pracovních	
příležitostí na Technické univerzitě v Liberci.

Ing. Marie Jirková, personální odd.

  

 

       
  
 
 
 
 

 
 
 

 

D O M Á C Í   K U C H Y N Ě 
O B Ě D O V É   M E N U  
M I N U T K O V Á   K U C H Y N Ě 
 

restaurace 50 míst - sál 150 míst 
nekuřácké prostředí 

 

firemní akce - třídní srazy -  svatby - rodinné posezení 
 

plesy - konference - velkoplošná projekce 
 
D a n a    T u r i n s k á /  Náměstí 102,   V E L K É  P O Ř Í Č Í 

       +420 605 431 296   /  v.porici-obecnidum@seznam.cz      

          TĚŠÍME SE NA VAŠÍ NÁVŠTĚVU 
   ctíme heslo 
         „ Náš zákazník, náš pán“ 
 

ZEDNICKÉ A OBKLADAČSKÉ PRÁCE + OPRAVY

Josef Čáp 
Červený Kostelec

Tel.:	602 380	709,	737	462	989

JAN KUBÍK
• Práce s kamenem • Opěrné zdi
• Nátěry střech • Opravy komínů
• Opravy kanalizačních vpustí

Telefon: 725 716 657 608 478 317
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 VE VELKÉM POØÍÈÍ

OKRESNÍ VÝKONNÝ VÝBOR ÈSSD NÁCHOD

HEJTMANA KHK A SENÁTORA      Bc. LUBOMÍRA FRANCE 

zvou dìti s rodièi i prarodièi na již TRADIÈNÍ

MIKULÁŠSKOU  

S NADÍLKOU A SOUTÌŽEMI PRO DÌTI

v nedìli dne 8. prosince 2013 od 14.00 hodin   

na sále HOSTINCE U HANUŠÙ 

Pøijïte si s dìtmi zasoutìžit, zatancovat,      

Pro všechny dìti jsou pøipraveny malé odmìny za soutìže a obèerstvení. 

Pro všechny hodné dìti se u Mikuláše najde dárek, pro zlobivé èert.

no prostì zaskotaèit si a pobavit se.

Srdeènì zvou poøadatelé.

BESÍDKU

POD ZÁŠTITOU

A POSLANCE PARLAMENTU ÈR   JANA BIRKE

MÍSTNÍ ORGANIZACE ÈESKÉ STRANY SOCIÁLNÌ DEMOKRATICKÉ

DRUH ZRNITOST VÝHŘEVNOST CENA KČ/q

Černé uhlí OŘ  ETP  (Polsko) 25–	80	mm 28		MJ/kg 520

Černé	uhlí	Ořech	2	(Silesia) 30	–	50	mm Min	25	MJ/kg

Koks OŘ 1 (OKD) 40	–	60	mm 25,21	MJ/kg 780

Koks OŘ 2 (Polsko) 20 – 40 mm 25,23	MJ/kg 670

Hnědé	uhlí	Kostka	(Ledvice) 40 – 100 mm 17,6	MJ/kg 354

Hnědé	uhlí	Ořech	1A	(Ledvice) 20 – 40 mm 17,6	MJ/kg 315

Hnědé	uhlí	Ořech	2	(Ledvice) 10	–	25	mm 17,6	MJ/kg 288

Hnědé	uhlí	(Polsko-Bogatynia)	kostkoořech 20	–	80	mm 12,83	MJ/kg 215

Brikety	uhelné	(Německo)
REKORD	6

6“
19	MJ/kg 480

Dřevěné	brikety	(balení	10kg	=	5ks)
doba hoření 3 až 5 hod

Průměr	85	mm
Délka	310	mm 18,8	MJ/kg 4,8/kg

Brikety	uhelné	REKORD	7 7“ 19	MJ/kg 470
Dřevěné	brikety	NOČNÍ	(10	kg=5ks)
doba hoření 6 až 8 hod

Průměr	85	mm
Délka	310	mm 18,6	MJ/kg 7,8/kg

CENÍK PALIV  PALIVA POLICE n. Met.

Doprava paliv do 20 km zdarma (nad 20 km – 10 Kč/km )
Skládání pásem 10,- Kč/q (délka pásu – 3m).
Další informace naleznete na www.palivapolice.cz, tel . 491 541 433, email: palivapolice@email.cz

Sejdeme se 1. ledna 2014 v  17 hodin,

 v prostoru pod kostelem, ulice Školní
Připraveno bude malé občerstvení

Srdečně zveme
naše občany

a širokou veřejnost
na tradiční 

NOVOROâNÍ

OHNˇ OSTROJ
ve  Velkém  Poříãí



DALŠÍ	ČÍSLO	POřÍČSKéHO	ZPRAVODAJE	VyJDE	1.	ÚNORA	2014

Poříčský	zpravodaj	vydává	městys	Velké	Poříčí,	Náměstí	102,	549	32	Velké	Poříčí,
IČO	654451,	pod	evid.	č.	MK	ČR	E	14490

Příspěvky	zasílejte	nejpozději	do	15.	dne	měsíce	před	datem	výroby.
Výtisk zdarma.

E-mail: velkeporici@velkeporici.cz
www.velkeporici.cz

Foto: Jiří Mach, Úřad městyse
Tato	tiskovina	byla	zhotovena	v	rámci	odborné	výuky	žáků	Střední	školy	propagační	tvorby	a	polygrafie	ve	Velkém	Poříčí.


